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El reconegut artista valencià ha presentat avui
l'obra, que servirà per il·lustrar el cartell de la Festa
de la Carxofa, que el 2018 complirà els vint-i-cinc
anys. Es tracta d'una aquarel·la sobre paper de fil
que plasma una autèntica explosió de carxofes.

Amb l'objectiu d'estar a l'alçada d'una data tant
significativa com el vint-i-cinqué aniversari de la Festa
de la Carxofa, l'Ajuntament de Benicarló ha volgut que
el prestigiós artista valencià Manuel Boix fóra
l'encarregat d'il·lustrar el cartell anunciador.
L'alcaldessa de Benicarló, Xaro Miralles, el regidor
d'Agricultura, Domingo Roca i el propi artista, han
presentat avui l'obra.

Segons ha reconegut l'artista, «una vegada rebut
l'encàrrec, amb molta satisfacció, vaig haver de
documentar-me estudiant els anteriors cartells per tal
d'il·lustrar amb precisió les particularitats de la carxofa
de Benicarló». Per tal de crear l'obra, Boix ha utilitzat
«un paper de fil agradable al tacte, amb l'ús de la
tècnica de l'aquarel·la, tractant la carxofa com si fóra un
gravat antic». Boix ha detallat que el resultat és una
il·lustració que «articula unes quantes carxofes per
expandir-les, utilitzant el recurs del verd de fons, com si
fóra una explosió i les carxofes anaren en totes
direccions».

L'alcaldessa, Xaro
Miralles, s'ha mostrat molt
satisfeta pel resultat i ha
declarat que «és un orgull
que el cartell estiga elaborat
per l'il·lustrador valencià viu
més important del País
Valencià». «Vull agrair a
Manuel la seua predisposició
i generositat per acceptar fer
el cartell d'una festa que
resumeix la implicació d'un
poble a través del seu
producte més característic»,
ha reconegut Miralles.

En el mateix sentit, el
regidor d'Agricultura ha
assegurat que «és un orgull
que un artista valencià
reconegut internacionalment
haja elaborat el cartell de la
Festa de la Carxofa, una
festa per la que fa 25 anys
que estem treballant».

MANUEL BOIX IL·LUSTRA EL CARTELL 
DE LA XXV FESTA DE LA CARXOFA

text AB



EDITORIAL

pàgina 2  la veu de Benicarló 

ESPORTS

la veu de Benicarló                                                                                                                       pàgina 19

Un contrapunt per a reciclar

Des que es va ficar la planta, anomenada de
reciclatge, s'ha evidenciat que, tot i que les
informacions que ens transmeten els òrgans polítics
que ens governen que diuen que la gent recicla més,
la gent té menys civisme. Dues qüestions damunt la
taula, tot i que no justifiquen el comportament incívic
d'alguns que agafen el carrer com el seu abocador
particular, són les que a veu de carrer poden fer que
la gent n'estiga una mica
farta de vore com li apliquen
una taxa darrera d'un altra
per les seues escombraries.
Matisem. Una, el fet que la
susdita planta de reciclatge
només és un gran forat on
s'emmagatzema la merda,
suposadament reciclada,
fins que estiga saturat, i poc
s'acaba reciclant (només
cal veure imatges de la
planta on hi ha bales de
plàstics, cartons, deixalles
de tota mena juntes). I l'altra
el fet que la gent, tot i els
descomptes que diuen que
apliquen, "qui + recicla-
paga", pensa que si ja paga

pel servei d'escombreries general i també pel
reciclatge, aleshores perquè ha de reciclar?  O és que
fa alguns anys, quan no estava la planta, no
s'emportaven les escombraries a altres plantes de
reciclatge i aquesta segona taxa no es pagava? 

Òbviament, no estem justificant ací que la gent no
pague pels residus que genera, només estem ficant
damunt la taula un fet contradictori que la gent del
carrer ha ficat damunt la taula i la classe política no ha
sabut revertir.

I clar, mentrestant, els fets incívics com el que es
pot observar a la imatge que acompanya la nostra
editorial, i que La veu ha denunciat un grapat de
vegades, es reprodueixen dia rere dia sense aturador.

Tal volta ens fa falta el contrapunt necessari que
faça que la gent és crega que reciclar, a banda d'una
obligació moral, és també una necessitat... que els
polítics han de saber transmetre, i creure’s ell
mateixos, i no un negoci per a uns quants
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COL·LABORA: Conselleria d’Educació de la Generalitat Valenciana

59 ALCORA (11+6+18+24): Negre (20), Martínez,
Tirado (17), Baban (7), Monferrer (2); cinc inicial; Alba
(3), Martí (8) i Vicent (2).

88 BENICARLÓ (22+26+17+23):Stevanovic (15),
Richards (24), Salvador (11), Resne (8), Ernest (10);
cinc inicial; Avila, Andreu (11), A. Martínez (5), JM.
Martínez (2) i Soro (2).

ÀRBITRES: Moyano i Rhadem, col·legi
valencià.INCIDÈNCIES: Partit disputat el diumenge a la
vesprada en el Pavelló Municipal de l'Alcora.

El Benicarló va aconseguir una clara victòria a
l'Alcora. Tant va ser així que a la mitja part guanyaven
per un contundent  48-17, cosa va permetre a
l'entrenador anar donant minuts als que generalment
amb prou feines estan en la pista, però que a l'hora
d'entrenar ho fan com el que més. El partit poca història

va tenir donada la diferència entre els dos equips,
destacant Richards que va sumar cinc triples i va acabar
sent el màxim anotador del partit. Dos punts més i
l'equip al més alt de la classificació donada la diferència
d'anotació.Per a diumenge que ve l'equip benicarlando
rebrà al Colors Ceràmics d'Onda, que el cap de
setmana passat va sumar la seua primera victòria
davant el Montcada.

EL BENICARLÓ LÍDER A LA PRIMERA DIVISIÓ NACIONAL 
DESPRÉS DE GUANYAR L L'ALCORA A LA SEUA PISTA

text  VICENT�FERRER foto CB BENICARLÓ

El passat diumenge es va realitzar una prova dins
de la temporada de Ciclo-Cross en la població
alacantina el Camp de Mirra. 

El Club Ciclista Deportes Balaguer de Benicarló va
tenir dos representants, en màster 50, José Julián
Balaguer, que aconseguia la segona posició, i en
fèmines, Isabel Balaguer, que va acabar en la quarta
posició. El circuit va resultar dur i complicat, ja que els
trams de baixada tenien terra solta barrejada amb
pedra.

VA COMENÇAR LA TEMPORADA DE CICLO-CROSS AMB UN SEGON LLOC
DE BALAGUER A CAMP DE MIRRA

text  VICENT�FERRER foto CC DEPORTES�BALAGUER
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Era previsible que el Benicarló no gunyara al
camp del líder, el CD Acero del Port de Sagunt. No li
hem de pegar més voltes. Seré també franc si dic
que dissabte vaig estar més pendent de la manifa
que es va fer al passeig de Gràcia que del resultat
del Benicarló. No és que no em vaig passar la
vesprada mirant una vegada i una altra la pantalla
per vore què deia el compte d'instagram del club,
però, coses de la joventut em venia més de gust
escoltar Maria del Mar Bonet cantant «Què volen
aquesta gent?» (que ni truquen de matinada). 

Però com que la meua vocació de gasetiller és ferma
i decidida i com que no vull ni sé enganyar ningú, avui
tiraré pel dret. Aprofitant que el nostre amic Vicent Ferrer
està de creuer amb la seua senyora i, per tant, no estarà
per bajanades com aquesta vaig a plagiar-li literalment
la seua crònica de la web Benicarló al dia. A més, per a
més cara, li he passat el traductor i no l'he repassat. Que
siga el que Nostre Senyor vulga. 

FICHA TECNICA

2 CD ACERO: Sergio, Cabrero, Roca, Borgoñón,
Quirant, Franco, Gascó (Mata, min. 63), López
(Santaolaria, min. 78), Penadés, Suárez (Germán, min.
70) i Sáez (Da Silva, min. 73).

0 CD BENICARLO: Aguayo, Víctor Esbrí, Pepe Ximo,
min. 58), Oscar Seva, Héctor, Layo (Rubén Querol, min.
58), Pitu (Marc Lores, min. 80), Gonzalo, Sergio Bueno,
Guillem, Monti (Fernando, min. 73) i Carlos González.

ÀRBITRE: Gil Sánchez (València), ajudat per De los
Mozos Merino i
Ferrando Gil.
Targeta groga a:
Sergio (29),
Gascó (44), Oscar
Seva (52),
Penadés (57),
Franco (89)  Pepe
X i m o
(89).GOLES: 1-0
min. 37, López
Nadal. 2-0 min.
50, Sáez Huerta.

INCIDENCIAS:
Partido disputado
ayer por la tarde
en el campo del
Fornás, ante poco
más de cien
espectadores.

COMENTARI:

El Benicarló va perdre ahir a la tarda al Port de
Sagunt davant el líder Acer, després d'un partit on els
locals van haver de lluites molt davant els visitants, que
van donar la cara durant tot el partit. Però tot va poder
haver canviant si el col·legiat (el mateix que la
temporada passada va expulsar quatre jugadors del
Benicarló) hagués expulsat al porter Sergio, quan va
entrar a faltar a Guillem que s'anava cara a la porteria,
que només va ser castigada amb targeta groga.

El Acer dominava el partit, ben dirigit al centre del
camp per Rubén Suárez, jugador de 38 anys que havia
militat a la primera Divisió, però malgrat això els lleons
no creaven perill. El primer gol va arribar després de la
sacada d'una falta molt protestada, a l'treure amb
rapidesa i disparar de lluny López Nadal, la pilota va
donar en Hèctor i en desviar la trajectòria res va poder
fer Aguayo.

Després del descans l'Acer va sortir a tancar el partit
i fruita del joc va arribar el segon gol, de bella factura, de
Sáez Horta. Va seguir l'Acer estrenyent i van poder
marcar el 3-0, però Rubén Suárez va veure com Aguayo
detenia la pilota. El Benicarló va estirar línies i va tenir
dues clares oportunitats per marcar, una rematada a
boca de canó de Monti i es va lluir Sergio; una altra
rematada de Guillem que va sortir fora per poc; i un
tercer rematada, de Pepe Ximo des de fora de l'àrea,
que va passar per sota el porter i la pilota es va quedar
parat prop de la línia de gol, sent tret per un defensor.

A la foto es pot veure l'escassa assistència de públic
malgrat anar líder l'equip del Port de Sagunt.

Ara torno a ser jo. Diumenge vinent ens visita la UD
Vall d'Uixó. Sempre han sigut difícils aquestos i no em
fan gens de gràcia. I potser hauríem de començar a
guanyar partits perquè ací tots van sucant...

QUINA CARA QUE TINC!

text VICENT T. PERIS
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EL TEMA ESPORTS

El Consorci de Residus de la Zona Nord C1,
incrementarà lleugerament la taxa general per
habitatge per al pròxim any, però a canvi aplicarà
una sensible reducció a la quota a satisfer per
magatzems de gran grandària i altres immobles
com les cases de turisme rural.

Segons va informar el president del consorci,
l'alcalde de Rossell Evaristo Martí la taxa per
habitatges passarà de 78,19 euros a 79,04 euros. En
canvi, els “locals no tarifats com a habitatges, com a
magatzems grans deixaran de pagar 66,46 euros per
a satisfer sols 31,62 i les cases rurals, de 4 euros per
plaça se'ls rebaixa a 2,75 euros. “L'increment de la
quota d'habitatges és de sol 85 cèntims, és a dir, vora
l'1%, i és necessari fer-ho per a mantenir l'equilibri
pressupostari” va dir Martí. De fet, no hi ha hagut
augments de la taxa des de fa anys.

El consorci es va reunir dies erera la junta de govern
per a establir les línies d'actuació amb les quals evitar
problemes com els haguts  enguany. Martí recordava
que enguany han aflorat una gran quantitat de rebuts

nous elaborats sobre la base de l'IBI, “Hi ha hagut més
de nou mil rebuts en tota la zona, encara que alguns
eren correctes, en aquesta reunió hem establit les
bases perquè no tornen a generar-se problemes”.  Així
per exemple, s’han eliminat “magatzems xicotets,
casetes d'apers, casetes de reg de maquinària
agrícola, porxos, trasters…”. Per enguany, han estat
retornades les taxes incorrectes que ja havien pagat
els propietaris i a aquells que no ho han fet, es donarà
de baixa aqueixa taxa. 

Martí també ha assegurat que aquest consorci està
sent exemple per a uns altres pel seu bon
funcionament, “és fins i tot de referència dins de la
Comunitat Valenciana encara que tot és millorable, he
estat diverses vegades en la província d'Alacant per a
donar una xerrada sobre com funcionem”. Així mateix
destacava la rebaixa de la quota que obtenen aquells
que més reciclen usant els ecoparcs, “hi ha qui dels 78
euros paga tan sol 40 euros o més”. També va dir
Martí que “hem de tenir la concepció que és una
mancomunitat, hem de procurar que el rebut es
mantinga sense pujar-se. El consorci abasta 49
poblacions i cal adoptar postures comunes. Pagar, a
tots ens costa. i establir quotes aconseguint un model
ideal és molt difícil d'aconseguir” afegia.

PUJA LA TAXA DEL CONSORCI DE RESIDUS

textREDACCIÓ

CADET MASCULÍ NIVELL 2 
C.B. Borriana A 56, 
C.B. Benicarló A 80 

Segona victòria del cadet A en un partit on l'equip va
realitzar un molt bon inici de partit (min. 6, 2-14). A partir
d'ací les pèrdues de pilota van fer que la diferència en el
marcador no augmentara. En el segon quart va haver-hi
intercanvi de cistelles i s'arribà al descans amb 7 punts
d'avantatge per als benicarlandos (29-36).Després del
descans l'equip va eixir molt concentrat, amb una
defensa molt agressiva i va situar el marcador 15 punts
a dalt (min. 25, 34-49). En l'últim quart el Borriana va
reduir la diferència a 9 punts, però després de 8 minuts
de molt encert el Benicarló elevà el marcador fins al 56-
80 final. Destacar que els 11 jugadors van sumar algun
punt. I com a nota negativa la lesió en el minut 5 del
jugador Ibai. Esperem la seua ràpida recuperació.

CADET MASCULÍ NIVELL 3

C.B. Benicarló B 39, 
C.B. Benicense Torreblanca 57.

Derrota però amb molt bones sensacions de l'equip.
Durant el primer quart els jugadors locals van començar
molt fluixos, amb moltes errades, desconcert i
imprecisions. En el segon quart va ser quan els
jugadors benicarlandos van fer el millor joc, amb una
defensa agressiva, constant i un atac amb encerts a
l'hora d'escollir les millors decisions. És, en aquest
quart, on els jugadors van donar tot el que sabien
quedant exhausts, aplicant molts dels conceptes
apresos en els entrenaments. Al descans es guanyava
30-28. Després del descans dos  quarts amb molt baixa
anotació van deixar un parcial de 9 a 29. Un partit on
s'han començat a veure resultats positius de tot el que
es treballa als entrenaments. Molt bona actitud dels
jugadors amb companyerisme i cohesió d'equip. Ara
toca continuar amb el progrés esportiu per a aconseguir
les victòries que prompte arribaran. Agrair el suport de
tota l'afició i de la junta, així com del segon entrenador
Eloy Bayarri.

ALEVÍ NIVELL 3

CB. Benicarló B 66, 
CB Gil Comes Vinaròs 36 

Primera victòria de la temporada de l'Aleví B, que va
començar molt fluix amb moltes errades i un gran
desconcert dels jugadors (4-9). Després d'un temps
mort, els alevins van reaccionar i amb un parcial de 22-
0 van aconseguir mantenir l'avantatge al llarg de tot el

partit. Els següents períodes van servir per a treballar
conceptes i anar a poc a poc augmentant l'avantatge.
L'últim quart va ser un intercanvi de cistelles entre tots
dos equips, donant minuts de joc a tots els jugadors i
acabar amb un bon sabor de boca el partit.La setmana
que ve visitem als nostres veïns de Peníscola.

Resultats d'equips del club:

JUNIOR PREFERENT: CB. Benicarló 99, CB Tll-
Abastos 79

CADET A: CB. Borriana A 56, CB Benicarló 80
CADET B: CB Benicarló B 39, CB Benicense-

Torreblanca 57

INFANTIL MASCULÍ A: CB Benicarló 57, CB Borriana
84

INFANTIL MASCULÍ B: CB. Benicarló B 14, CB
Benicense-Torreblanca 54

INFANTIL FEMENÍ: Nou Básquet Castelló Blau 63,
CB Benicarló 38

ALEVÍ B: CB. Benicarló B 66, CB Gil Menges Vinaròs
A 36.

LA JORNADA DELS EQUIPS DE BASE DEL CLUB BÀSQUET BENICARLÓ

text VICENT FERRER foto CB BENICARLÓ
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ESPORTS EL TEMA

L'alcaldessa de Benicarló, Xaro Miralles, ha
reconegut que “a Benicarló li afecta molt poc aquesta
pujada” ja que es tracta d'un augment mínim. A més “és
una taxa aprovada pel consorci, que té el seu propi
pressupost a part de l'ajuntament”. Miralles va tornar a
recalcar que “el que cal fer és acostumar-se a reciclar a
casa i pujar al punt verd”. Allí es pesen els residus
reciclats “i es passa la targeta individual del contribuent,
la qual cosa permet obtenir descomptes en la taxa,
gràcies a les bonificacions que s'han establit”. Cal
recordar que enguany, el Consorci de Residus C1 de la
zona nord de Castelló retornarà un total de 135.120
euros entre 19.753 habitatges i pimes, dels 49 municipis
adherits al consorci, que van reciclar en l'Ecoparc
durant l'any passat. Cal destacar que el nombre
d'usuaris que van reciclar en 2014 respecte a l'exercici
anterior s'ha incrementat en un 35% i en un 65%
respecte a 2013. Unes dades que consoliden cada any
l'èxit de la iniciativa 'Si + recicles, - pagues' per a
conscienciar a la població sobre la importància del
reciclatge i, mitjançant una targeta verda, l'usuari
acumula descomptes en el rebut de la brossa en funció
del material portat a l'Ecoparc, i que poden ser de fins al
95%. 

Tal és la bona acceptació de la campanya que,
actualment, en la zona nord fan ús d'ella dos terceres
parts de la població.

El diputat de Medi ambient i president del consorci
C1, Mario García, ha explicat que “l'increment del
nombre de persones que reciclen confirma l'èxit de la
posada en marxa del sistema per punts per a beneficiar-
se de descomptes. Per açò, ja hem implantat aquesta
iniciativa en el consorci de la zona sud, amb l'objectiu
que no es quede cap castellonenc sense l'oportunitat de
reciclar i guanyar descomptes en el seu rebut”. Aquest
sistema ha permès durant l'últim any el reciclatge de 5,5
tones de residus en el nord de la província, un 3,2%
més que en 2013. Com a dada destacada, cal esmentar
que totes les famílies i pimes que han reciclat rebran
bonificació, d'acord als punts verds obtinguts. Per a fer
efectiva aquesta innovadora fórmula, la xarxa
d'ecoparcs del consorci disposa d'un sistema informàtic
de comptatge/pesatge, a través del qual se li assigna un
sistema de punts verds a tota aportació de residus a la
xarxa. Aquests punts són comunicats al contribuent
mitjançant carta, la targeta verda i la web
www.consorcicastellonord.com.

ve de la pàgina anterior

Dissabte passat 21, es van disputar dues rondes
del Torneig de Promoció Sub12 Terres de l'Ebre, en
el qual participa el Riu Sènia Benicarló. L'equip
benicarlando va presentar un equip format per
David Teply, Oscar González, Joan de Gustín i
Jhostin Sánchez.En la tercera ronda el Riu Sénia
Benicarló s'enfrontava a l'Amposta B per a decidir
quin dels dos equips passaria a la següent fase, en
un grup format pels dos millors classificats de
cadascun dels dos grups, sent quatre equips en
cada grup.El resultat d'aquesta trobada va ser de 2-
2, cosa que li permet al Riu Sénia Benicarló, gràcies
als resultats obtinguts en les dues anteriors rondes,
seguir lluitant pel triomf en el torneig.

El resultat final d'aqueixa fase va ser el següent:Ruy
López A 11 punts de 12 punts possibles.Riu Sénia
Benicarló 7 punts de 12 punts possibles.Amposta B 5
punts de 12 punts possibles.La Rápita A 1 punt de 12
punts possibles.En la primera ronda de la següent fase
el Riu Sénia Benicarló A se enfrontava al Peó Vuit A,
primer classificat de l'altre grup, amb un 2-2 com a
resultat final. Cal destacar l'actuació de David Teply, que
fins al moment, ha comptat les quatre partides
disputades com a victòries sent el primer tauler de
l'equip.

La classificació provisional en el grup de campions és
la següent:Ruy López A 4 punts de 4 punts possiblesRiu
Sénia Benicarló A 2 punts de 4 punts possiblesPeó Vuit
A 2 punts de 4 punts possiblesAmposta A 0 punts de 4
punts possiblesEn la pròxima jornada es disputaran les
dues últimes rondes del torneig.El Riu Sénia Benicarló
s'enfrontarà a l'Amposta A i al Ruy López A per a decidir

el campió del Torneig de Promoció Sub12 Terres de
l'Ebre.El campió tindrà accés a la final Catalana al
costat del campió de Tarragona Nord. En aquesta final
s'enfrontaran els vuit millors equips de Catalunya per a
decidir el Campió de Catalunya.

ESCACS: EL RIU SÈNIA BENICARLÓ PARTICIPA 
EN EL TORNEIG DE PROMOCIÓ SUB-12 TERRES DE L'EBRE

text VICENT�FERRER foto CA�BENICARLÓ
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FOMENT PAVIMENTARÀ L'ANTIGA N-340 ABANS DE CEDIR-LA A L'AJUNTAMENT

La Demarcació de Carreteres de l'Estat ha
confirmat que pavimentarà i netejarà les cunetes del
tram que va des de la ratlla del terme amb Peníscola
fins a l'altura del carrer de Navarra. Les obres
començaran entre el 10 i el 15 de novembre i
finalitzaran previsiblement abans del 31 de
desembre.

L'alcaldessa de Benicarló, Xaro Miralles, ha anunciat
que, després de reunir-se ahir amb Ismael Ferrer, el cap
de Demarcació de Carreteres de l'Estat a la Comunitat
Valenciana, el Ministeri de Foment s'ha compromés,
abans d'efectuar la cessió de la carretera a l'Ajuntament,
a invertir 200.000 euros en la pavimentació i adequació
dels trams més afectats de l'antiga N-430, que van des
de a ratlla del terme amb Peníscola fins a l'altura del
carrer de Navarra, on es troba l'empresa de neumàtics
Polito.

En concret, les actuacions afectaran set quilòmetres
de carretera i consistiran a fresar i reparar els trams que
es troben més afectats, per després aplicar-los una
capa de tres centímetres d'asfalt. A més, també es
netejaran les cunetes, per tal de deixar la carretera en
perfectes condicions. Una vegada estiguen acabades
les actuacions, es firmarà la cessió de la carretera, a la
qual està previst que assistisca el propi ministre de
Foment, Íñigo de la Serna.

L'inici de les obres està previst per a mitjans de
novembre, una vegada l'Ajuntament haja enviat a la

Demarcació de Carreteres la ratificació de l'acord del
Ple Municipal del 18 de desembre de 2014, on es va
aprovar per unanimitat la reclamació de la cessió de
l'antiga N-340.

L'inici del futur bulevard

Com ha confirmat l'alcaldessa de Benicarló, la cessió
de l'antiga nacional marcarà l'inici del futur bulevard,
que ocuparà tot el tram urbà la N-340a. En concret, està
previst que l'amplada de la calçada es limite a sis
metres i que la resta de l'espai l'ocupe un carril bici,
zones verdes i enllumenat per als vianants.

En aquest sentit, l'alcaldessa ha afirmat que «no
volem que siga una carretera nacional com la que ara
tenim, on la velocitat dels cotxes és molt elevada». «La
idea de l'Ajuntament és convertir el tram urbà de l'antiga
N-340 en un bulevard que garantisca la seguretat als
ciutadans», ha confirmat Miralles. A més, l'alcaldessa
també ha recordat que «aquest és el primer pas ferm
d'un projecte a llarg termini, i per això ho he comunicat
als altres grups polítics, perquè les inversions s'hauran
de prolongar al llarg dels anys».

Per tal d'assolir la seguretat i acabar de desviar tot el
tràfic pesat per la nova variant de la N-340, està previst
que es construïsquen quatre rotondes en els
encreuaments del carrer del Puig de la Nau, del carrer
d'Ulldecona, del passeig de Febrer i Soriano i de la CV-
135. El projecte d'aquesta última rotonda ja està
encarregat, i el cost de la seua construcció anirà a
càrrec de la Conselleria d'Habitatge, Obres Públiques i
Vertebració del Territori.

text i foto AB

Si jo l'estiro fort per aquí 
i tu l'estires fort per allà, 
segur que tomba, tomba, tomba, 
i ens podrem alliberar. 

Però, Siset, fa molt temps ja, 
les mans se'm van escorxant,
i quan la força se me'n va 
ella és més ampla i més gran. 

Ben cert sé que està podrida 
però és que, Siset, pesa tant, 
que a cops la força m'oblida. 
Torna'm a dir el teu cant: 

Si estirem tots, ella caurà... 
Si jo l'estiro fort per aquí... 

L'avi Siset ja no diu res, 
mal vent que se l'emportà, 
ell qui sap cap a quin indret 
i jo a sota el portal. 

I mentre passen els nous vailets 
estiro el coll per cantar 
el darrer cant d'en Siset, 
el darrer que em va ensenyar. 

Si estirem tots, ella caurà... 
Si jo l'estiro fort per aquí... 

ve de la pàgina anterior

Les autopistes de l'Estat no poden estar en
mans de qui va abandonar a la seua sort i va
generar un fiasco com el Castor. El senador de
Compromís, Jordi Navarrete, considera que el
Govern "vincula massa operacions
estratègiques i d'interès general amb negocis
de determinades empreses" i demana alliberar
l'AP7 quan abans.

El senador de Compromís, Jordi Navarrete, ha
recordat hui que l'Estat, els seus càrrecs, advocats
i tècnics responsables "van permetre amb la seua
inacció el trist desenllaç del projecte Castor, que a
dia de hui segueix il·luminat de nit enmig de la mar,
com un monument a la ignomínia", en confiar un
projecte estratègic a una empresa com Escal UGS
(controlada en un 66,7% per ACS) i que se'ls
acceptés una clàusula des del Ministeri d'indústria
que els exonerava de qualsevol responsabilitat.
"Per això", ha dit Navarrete "determinats negocis i
persones no són de fiar doncs van executar, van
dissenyar o construir malament un projecte que
acabarà costant als usuaris més de 3.000 milions
d'euros, cosa tremendament injusta".

El senador ha advocat per "desprendre’s d'una
vegada d'aquest senyor en els negocis de les
autopistes i qualsevol altra vinculació amb l'Estat, ja
que sabem com acaben aquesta classe de
contractes, amb càrrecs i tècnics imputats per
prevaricació i milers de milions en els resultats de
les empreses i els seus subcontractes,

especialment quan els valencians estem demanant
la fi dels peatges a l'AP7, una excel·lent gestió dels
diners públics i acabar amb aquesta classe de
tripijocs en què s'exonera als que fan fiascos,
donant-los milionades que paguem entre tots".

Navarrete ha recordat "com amb la renúncia a la
concessió del projecte Castor va abandonar a la
sort un projecte, inútil, perillós, que ningú
desmantella i les responsabilitats estan per veure
com queden, cosa que impensable en un país
seriós, en el qual no s’ocultaria informació als
representants del poble".

Navarrete recorda que són desenes els
documents sol·licitats per la coalició que encara no
han estat posats a disposició d'aquesta formació
referits al projecte energètic fallit (les seues
auditories, valoracions abans de pagar les
indemnitzacions a la promotora ...) que va generar
tremolors de magnitud 4,2 en ubicar el dipòsit de
gas en una falla geològica.

EL CASTOR I AP-7

text COMPROM˝S�SENAT
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A l’Estat español hi torna a haver presos
polítics. A l’Estat español s’alimenta una policía
perquè pegui a gent de totes les edats  que
cometen el greu delicte de voler votar. A l’Estat
español hi ha partits polítics que, en nom de la
defensa de l’estat de dret, dinamiten
institucions i parlaments escollits
democràticament. A l’Estat español es
criminalitza, s’insulta, es persegueix i
s’empresona a persones perquè no defensen la
sacrosanta unitat indisoluble de la pàtria.
Sorprenentment l’Estat español d’avui -2017- fa
de nou perfectament actuals i vives unes
cançons estimades que  molts de nosaltres ja
teníem ben lligades amb moments passats.
Doncs no, no són història. Els patriotes
espanyols del PP, del PSOE i dels Ciudadanos
han fet que aquestes cançons es tornin a cantar
com un crit de llibertat. Aquestes cançons que
van ser una eina més de denúncia del règim
franquista avui són una eina per denunciar els
darrers batecs –tràgics, violents, furiosos-  del
neofranquisme.

Aquí teniu la lletra per repassar-ne el contingut.
Pel que fa a les melodies, em sembla que no cal
que us remeti al youtube perquè tots i totes les
tenim ben presents. Us deixo, doncs, aquestes
cançons com a testimoni de la meva ràbia infinita i
de la meva voluntat de seguir essent un entre tants
d’aquest  poble lliure, alegre i combatiu.

De matinada han trucat,
són al replà de l'escala;
la mare quan surt a obrir
porta la bata posada.

Què volen aquesta gent

que truquen de matinada?

"El seu fill, que no és aquí?"
"N'és adormit a la cambra.
Què li volen al meu fill?"
El fill mig es desvetllava.

La mare ben poc en sap,
de totes les esperances
del seu fill estudiant
,que ben compromès n'estava.

Dies fa que parla poc
i cada nit s'agitava.

Li venia un tremolor
tement un truc a trenc d'alba.

Encara no ben despert
ja sent viva la trucada,
i es llença pel finestral,
a l'asfalt d'una volada.
Els que truquen resten muts,
menys un d'ells, potser el que mana,
que s'inclina pel finestral.

Darrere xiscla la mare.
De matinada han trucat,
la llei una hora assenyala.
Ara l'estudiant és mort,
n'és mort d'un truc a trenc d'alba.

L'ESTACA

L'avi Siset em parlava 
de bon matí al portal 
mentre el sol esperàvem 
i els carros vèiem passar. 

Siset, que no veus l'estaca 
on estem tots lligats? 
Si no podem desfer-nos-en 
mai no podrem caminar! 

Si estirem tots, ella caurà
i molt de temps no pot durar, 
segur que tomba, tomba, tomba 
ben corcada deu ser ja. 

QUÈ VOLEN AQUESTA GENT?

text  JOAN HERAS

Fronteres

Foment convoca a l'alcaldessa per a
subscriure l'acord i recepcionar el vial.

EL PP de Benicarló ha valorat que “comencen a
donar els seus fruits, les gestions iniciades pel seu
grup municipal amb el Portaveu de la Comissió de
Foment del Congrés dels Diputats i President
Provincial del Partit Popular, Miguel Barrachina, per
a executar els treballs de reparació del paviment de
l'antiga N-340 al seu pas per Benicarló”.

En portaveu del PP benicarlando, Juan Antonio
Mañá informa que la Demarcació de Carreteres a
València del Ministeri de Foment ha convocat per a
aquesta setmana a l'Alcaldessa de Benicarló, Xaro
Miralles, per a sotmetre a la seua consideració el
subscriure un acord per a la recepció de la N-340
per l'Ajuntament, amb el compromís del Ministeri
d'executar de forma immediata els treballs de
reparació del paviment, la inversió total del qual
ascendiria a uns 180.000,00 €.

La titularitat municipal d'aquesta via és
fonamental per a facilitar el desenvolupament
urbanístic de Benicarló, ja que es preveu la seua
conversió en un bulevard, dotat de diverses
rotondes en el seu tram urbà.

LES GESTIONS DEL PP DE BENICARLÓ AVANCEN LES MILLORES EN L'ANTIGA N-340

text PP BENICARLÓ

EL PLE DEBATRÀ LA MODIFICACIÓ DE TRES ORDENANCES FISCALS

La modificació de l'ordenança T-9 proposa que
siga l'Ajuntament qui assumisca les despeses
comunes que actualment assumeixen les parades
del Mercat. També es modificarà l'ordenança T-19,
per tal de rebaixar en un 50% la taxa per ocupació de
les terrasses, i la taxa de recollida d'escombraries
en el cas dels aparthotels.

L'Ajuntament de Benicarló sotmetrà a aprovació del
Ple ordinari del mes d'octubre la proposta de
modificació de tres ordenances fiscals. Així ho ha
anunciat el regidor d'Economia i Hisenda, Carlos Flos,
que ha subratllat «la voluntat del consistori per ajustar i
revisar totes les ordenances per tal de facilitar al màxim
i promoure l'activitat econòmica a Benicarló».

En primer lloc, es proposarà actualitzar l'ordenança
T-7, reguladora de la taxa per la prestació del servei de
recollida d'escombraries, en l'apartat dedicat als
aparthotels, en el sentit que el pagament de la taxa es
farà en funció de la quantitat de residus que genere
l'establiment, no en relació al nombre de referències
cadastrals, com passa actualment. «Es dóna el cas -ha
dit el regidor- que alguns aparthotels de Benicarló tenen
una referència cadastral per a cadascun dels
apartaments, de manera que la taxa per recollida
d'escombraries es dispara moltíssim». «Amb aquesta

modificació -ha remarcat Flos-, aconseguirem que els
ciutadans paguen en funció dels residus que generen,
independentment del nombre de referències
cadastrals».

Paral·lelament, es debatrà la modificació de
l'ordenança T-9, reguladora de la taxa per la prestació
del servei municipal del mercat al detall, en el sentit que
s'ajustaran les despeses comunes i les despeses
derivades de les parades buides, que fins ara anaven a
càrrec dels comerciants del mercat. En els dos casos,
serà l'Ajuntament qui assumirà el cost.

Finalment, també es proposarà modificar l'ordenança
T-19, reguladora de la taxa per ocupació de terrenys
d'ús públic per taules, cadires, tribunes, entaulats i
altres elements anàlegs amb finalitat lucrativa. En
aquest cas, es rebaixarà en un 50% la taxa. El regidor
d'Economia i Hisenda ha destacat que «la nostra
voluntat és augmentar el nombre de terrasses i apostar
per la dinamització del turisme a Benicarló».

text AB L'Ajuntament de Benicarló sotmetrà a
aprovació del Ple ordinari del mes
d'octubre la proposta de modificació de
tres ordenances fiscals en relació amb les
escombraries, el mercat i les terrasses.
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LA TRAMITACIÓ DEL PLA GENERAL ESTRUCTURAL CONTINUA ENDAVANT

Els tallers es duran a terme durant el
mes de novembre, a càrrec de la
Fundació Horta Sud, una entitat cívica
especialitzada en processos de
participació pública. L'equip redactor
valorarà les propostes que s'extraguen
de les tres jornades de participació per
tal d'incorporar-les, si així ho
consideren, al document definitiu del Pla
General Estructural (PGE).

L'alcaldessa de Benicarló, Xaro Miralles,
ha anunciat que el procés de participació
pública del PGE segueix endavant amb dos
tallers de participació i una taula rodona,
que tindran lloc durant la segona, tercera i
quarta setmana del mes de novembre i que
dinamitzarà la Fundació Horta Sud, una
entitat cívica especialitzada en processos
de participació pública.

L'objectiu principal d'aquestes tres
activitats participatives és extraure
propostes i suggeriments per tal que
Territorio y Ciudad, l'equip redactor del
PGOU, valore la seua incorporació a la
versió definitiva del PGE, un document que
posteriorment ha de ser aprovat pel Ple Municipal.

Tant els dos tallers, la taula rodona, com la jornada
informativa que va tenir lloc el passat dijous 28 de
setembre, estan emmarcats dins del procés de
participació pública del PGE, que va en paral·lel al
període d'exposició pública per a presentar
al·legacions, que estarà obert fins al 30 de novembre.

Xaro Miralles ha remarcat que «continuem treballant
per accelerar al màxim l'aprovació definitiva del nou
PGOU». «Ja fa 14 anys que estem revisant el Pla
General i no podem retardar-ho més», ha assegurat
l'alcaldessa, que ha afegit que «l'objectiu principal del
PGE és decidir quin Benicarló volem per a tots». «En
cap cas es tracta d'elaborar un pla urbanístic a la carta
que prime els interessos particulars sobre els generals»,
ha dit l'alcaldessa.

text  AB

TRENS DIGNES AL MAESTRAT

‘Trens dignes al Maestrat’ som un grup de
persones de Benicarló i comarca que volem un
tracte digne en matèria ferroviària per part de l’Estat
al Maestrat. Vam nàixer fruit del tracte especialment
denigrant de Renfe als usuaris de tota la comarca el
passat pont d’octubre, on els usuaris van viatjar de
peus tot el viatge i evidentment es van vendre molts
més bitllets de la seua capacitat.

Aquest cap de setmana els vehicles han tornat a ser
el model de Regional, en comptes dels de Rodalies que
habitualment fan servir a d’altres zones, pel que els
usuaris han pogut viatjar asseguts en les primeres
parades, no així a partir d’Alcalà de Xivert segons ens
han denunciat alguns usuaris. A l’alçada d’Orpesa els
han oferit seguir en un altre tren i alguns usuaris han
baixat a l’espera d’un tren millor. Novament Renfe
improvisa i complica la vida als usuaris del nord de
Castelló, el que no ens agrada. 

Per tot això anem a acompanyar al proper Ple
municipal de Benicarló als diferents grups polítics ja que
debatran una moció on es reclamarà una millora del
servei i una solució definitiva a la manca de
comunicacions en tren al Maestrat. Animem a la
ciutadania de la comarca a manifestar el seu suport a la
petició aquest dijous 26 a partir de les 21 hores (la
moció anirà a la part final del Ple).

Així mateix el proper dissabte 28 a les 12 hores al
saló de Plens de l’Ajuntament o, en el seu defecte, al
mateix exterior informarem del funcionament de la
plataforma, proposarem accions i animarem els
ciutadans a col·laborar, proposar idees, reunions,
etcètera.

Més informació:
Mercedes (619 947 775) /Jordi (638 425 903) 

https://www.facebook.com/trensdignesmaestrat

text i foto TDAM

EL FESTIVAL BATEGA ACONSEGUEIX 2835 EUROS CONTRA LES CARDIOPATIES CONGÈNITES

La solidaritat que es va aplegar el passat dissabte
30 de setembre a l’auditori Pedro Mercader, s’ha vist
traduïda en un donatiu de 2835. 

L’organització del festival Batega i l’associació
Latiendo Juntos han donat a conèixer el resultat
econòmics de la causa benèfica, perquè l’altre, el de la
conscienciació, ja es va assolir amb un auditori ple que
va gaudir de les actuacions que conformaven el
programa. La coordinadora del festival, Raquel
Manchón, ha destacat que l’altruisme dels participants,
la generositat del públic assistent a l’espectacle, i també
les aportacions dels qui van decidir col·laborar
mitjançant la fila 0, han siguts els valedors d’aquesta
contribució. Gràcies a la mobilització dels

benicarlandos, Latiendo Juntos suma nous motius per
seguir amb la seua noble tasca d’ajuda a les famílies
afectades per les cardiopaties congènites. 

text P. MANCHÓN
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Com sóc de feliç des que he penjat la bandera al
balcó de casa. Quan dic la bandera, vull dir la
bandera. Sento que formo part d'una gran nación i si
algun dia tinc un fill li posaré Mariano Rajoy y si és
filla, Soraya Sáenz o Pedro Sánchez; no hi ha cap
sant que s'hi diga però si existeixen sants com ara
San Abercio de Hierápolis o Santa Nunilona de
Huesca, bé la nostra Església pot acabar de moment
beatificant per màrtir al crac de los hilillos de
plastlina, per què no? Per cert, vosté que és una
dona que va pel món i no com jo que no surto de
casa. Mire quin cas m'ha passat. He anat a totes les
botigues de xinesos del poble (que és on venen les
banderes espanyoles) i n'he demanat una com la
que treuen els Tafaners que hi ha penjada a una
casa del carrer de César Cataldo, una bandera
d'España amb lo Cor de Jesús. Sagrado Corazón de
Jesús, en Vós confío. Què hi ha més gran al món
que ser español i catòlic i unir-ho tot en una sola
bandera! No sé com m'ho faré, perquè a banda
d'español i catòlic, apostòlic i romà, també soc
fallero (soc benicarlando, no ho puc evitar!). I no sé
què fer si comprar-me la bandera amb lo Cor de
Jesús i apegar-li una enganxina d'aquelles tan
nostres de «No mos fareu catalans» o optar per una
cosa menys «agressiva» i adquirir una glorioseta
senyereta valencianeta i penjar-la en un bastonet. Ja
li ho diré, ja. 

Però va, deixem-ho córrer que encara hi haurà qui
s'enfadarà amb mi per no escriure sobre allò que
s'espera que escriga. El tema de la setmana està
dedicat als Pressupostos Participatius (PP). Tot
romanços. Si vosté vol participar en la vida municipal,
presente's amb un programa concret en una llista
electoral i els ciutadans li votaran o no aqueix programa
i si surt, faena seua és tractar de dur-lo a terme i, si no
surt, procure fer-ho millor la propera vegada. Tanta
participació, tanta participació. Ací la gent a les úniques
coses que participe són a les festes en general, a les
falles i a la processó del Santo Cristo. La resta, meeeeu.
Quatre gats ben voluntariosos, això sí, que segur que
com deien abans els sastres carreguen cap a algun
costat. 

Llijo la carxofa i la panissola. Bombo a tort i a dret pel
reglament de participació dels ciutadans als plens
municipals. A mi tot em semblen posades en escena.
Penso que qualsevol regidor de l'Ajuntament de
Benicarló, qualsevol de qualsevol partit, és accessible a
tothom i si algú s'adeça a un regidor segur que
l'escoltarà. A mi, la participació dels ciutadans als plens

em sembla per dir-ho amb un eufemisme «poc
necessària». Alguna vegada algun paisà nostre no ha
pogut queixar-se (en persona, no parlo ja des de les
xarxes socials) a algun regidor? No ha pogut portar-li
una proposta no ja només a l'actual alcaldessa sinó als
anteriors alcaldes? Si aquest fet s'ha donat alguna
vegada és que tenim un sistema democràtic malalt. O
és que jo no tinc ni idea de com s'hauria d'estructurar la
participació ciutadana aqueixa. Que és el més segur.

I ja que parlo de ciutadans. De ciutadans-ciutadans,
com Alberto Rivera o un que li deien Jordi Cañas que es
veu que va fotre no sé quants centenars de milers
d'euros però no el van fotre fora del partit. Estic molt
content. Ells han trobat la pedra filosofal. Tot el que
passa a Catalunya i per extensió al Regne de València
és culpa de l'adoctrinament dels mestres d'escola. I dels
professors d'institut, clar. Sí senyors, sí senyors. Bra-vo.
Bra-vo. Vostés sí que saben. Els remeto a l'article que
va escriure Joan Heras en aquesta mateixa publicació fa
un parell de setmanes. S'ho lligen i ho entendran. Llegir
és bo. Augmenta el vocabulari, millora l'expressió escrita
i oral, fomenta l'empatia i la reflexió i diuen que lleva
l'estrés. 

Per cert. Aquesta setmana no he gosat llegir l'article
de Joan Heras. Tinc temor. 

Senyora Garcia:
Això és el que vaig saber llegir en l’anterior número de la seua revista...

text EL LECTOR
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text AB

Dimarts 31

18.00 h Castanyada
popular amb l’actuació

de Muniatto Xou. 
C/ d’HernÆn CortØs. 

Organitza: Ateneu Cultural de
Benicarló.
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EL BENICARLÓ UNDERGROUND

Ciutadans de Catalunya... Ja
els tenim aquí!

Ja tenim ací la setmana
definitiva. D'aquesta no passa. O
tenim nova república, o tenim
155, o les dues coses, i
aleshores ja tenim el ciri muntat
(mireu que complicat ho van fer
a Barcelona amb els
ciris a la diagonal que
després no sabien com
netejar-ho i l'embús va
ser d'eixos que es
conten als néts. Tan
fàcil que hagués estat
passar la frontera, uf!
no, que encara no hi ha
república, i preguntar-
nos a nosaltres com
ens ho fem cada any a
la processó del Crist de
la mar?). Bé, tant d'una
manera com d'una altra ja el
teníem... però faltava vore qui li
prenia foc primer. I mentrestant,
continua aquesta mena de
relació epistolar entre Madrid i
Barcelona... com una mena de
diàleg de sords. O el que és el
mateix entre Mariano i
Puchdemunt, com diuen a la
capital del Reino. I clar, acabat el
paper de les cartes i les porres
ara calia definir com es podia
tancar tot... i a tots. I segons els
analistes tafaners, això, calia
visualitzar-lo d'una manera
clara. I doncs, quina és aquesta
manera? Diuen que una imatge
val més que mil
paraules i, per això,
aquesta que ens han
enviat segurament es la
millor definició del que
entenen per garantir la
veracidad. Jutgeu.
Penseu que aquest
foto-muntatge expressa
clarament el sentiment
patriòtic que tenen a
Madrid? Ho deixem al
vostre criteri!

Viatges en el temps
De tota manera la manera

com ha actuat el trio calavera,
PPpsoeCs, tal volta el podríem

definir millor amb la una
màquina del temps particular, a
l'estil H. G. Wells, això sí, salvant
les distàncies, que ens portaria
amb el seu avió paper-sonic no
al futur, sinó al passat. Al nostre
passat més fosc. I és que
parafrasejant l'autor en la seua
pròpia novel·la: "M'ha afligit
pensar com ha estat de breu el

somni de la
intel·ligència humana".
I és que de sobte molts
tenim la sensació que
en un cap de setmana
hem retornat... Millor
mireu la imatge. I no
us confongueu amb el
canvi de l'altra hora!

Tornen les pintades
I per a tancar

aquesta mena
d'excursió al annals,

en sentit estrictament literal, de
la història negra d'Espanya, hem
trobat una mica de humor,
òbviament negre, en una pintada
que corre per les xarxes. Ara,
com en aquells temps, la
pregunta s'ha de deixar, igual
que la contestació... escrites
sobre una paret. No deu ser el
més ortodox (embrutar una paret
no ho és mai), però és que, com
abans, no siga cas que si
t'enxampen negant el
nacionalisme espanyol, o
reafirmant el republicanisme,
però, ai! Hem tornat al temps en
què segons quins rètols et

poden dur molts
problemes. No ens
referim, és clar, a
miquitanyes com «Puig,
catalanista hijo de puta»
o «Puigdemont al
paredón», soflames
pròpies de la
intel·ligència preclara
d ’ h o n o r a b l e s
demòcrates que
s’expressen amb sentit
comú, sinó a dístics

text LA COLLA DE TAFANERS com el que veieu a la imatge, absolutament
antidemocràtics i intolerables.  

El Lector, con los españoles!
Per cert, un últim apunt sobre la qüestió, s'ha

quedat a gust el Lector amb el seus dos últims
panegírics sobre el patriotisme local. Segurament
qualsevol dia el podrem veure, "bandera en ristre
con el brazo levantado... aporreando infieles". Un
matís important, perquè no se'ns interprete
malament, al diccionari de la RAE, "aporrear",
també vol dir "Hacer una persona un trabajo con
mucho empeño y fatiga". Que no se diga!

Un gos que lladrava
Bé, canviem de tema i tornem-nos-en a casa, que

se'ns farà mala sang i no estem per aquestes
històries. Ací, com no, en tenim alguna dels nostres
amics de la policia municipal. Com deia aquell quan
no el coneixia ningú, ja sabeu, el recurs fàcil. Diuen
així, "08:23 Molestias vecinales por los ladridos de
un perro en un domicilio de la Calle del Puerto. Se
comprueba que efectivamente causa molestias de
forma habitual. Se instruye denuncia". A vore que no
ho acabem d'entendre. Van, hem de suposar que
una vegada pel que llegim, i aleshores ja saben
sense cap mena de dubte que "de forma habitual" el
gos es passa, suposem, el temps lladrant? El gos
era gran o era menut? Perquè, clar, no és el mateix
que borde un pequinés que un sant Bernat (encara
que el pequinés té més mala llet i pot ser més
incisiu). Li van passat el sonòmetre que tenen per
mesurar l'escandalera, al susdit gos? Tenen
estipulada, a la seua ordenança, que es poden
imposar multes quan un gos lladra? En fi, que
tipificar correctament el delicte de l’animal també
deu ser tot un procés.

Servei de rodalia 
Mireu, parlant d'animals, ¿heu vist les imatges

que han tornat a circular per la xarxa amb usuaris
dels trens de rodalia del Maestrat atapeïts com a
borregos dins del vagó? Bé, per enèsima vegada
sembla es tornaran a fer mocions dels ajuntaments
per instar a Mariano y sus muchachos que ens
deixen de tractar com a animals de camí a
l’escorxador però ja poden augurar que les usaran,
igual que en les anteriors ocasions, com a paper de
cagar del congrés. I ara que estan tan
envalentonats al tanto que no ens amenacen amb el
155 també a nosaltres dient que ens enviaran els de
la porra, a vore si així, a cops, fan que n'entrén més
als vagons.

Problemes de memòria?
Un altre panegíric és el que ens brinda la popular

benicarlanda, Maria Jovaní, en una piulada al Diari

del Maestrat, al voltant del Premis Literaris Ciutat de
Benicarló. Sembla que no li va agradar la desfilada
de polítics del signe contrari al seu per la passarel·la
que va comportar la cerimònia. A nosaltres tampoc.
Ni ara, ni abans. El que passa és que si vols tindre
projecció institucional has d’engolir-te’n algunes, de
boles. ¿O és que els del seu partit no es va fartar,
amb Camps i companyia, de fer el mateix,
malbaratant diners a mans plenes amb els seus
amigatxos, diguem Gurtels i Papes, en el temps que
va estar governant la Generalitat? Però clar, d'això
no se'n recorda. Ara, el que sembla que li molesta
és això que catalans, balears i valencians
compartim, la llengua. Però sobretot, el que més
sembla molestar-la és la insensibilitat que diu
demostra cap a Benicarló el president de les corts,
Morera, per haver batejat el Palau de les Corts com
a Palau dels Borja i no com el Palau de Benicarló,
que era el nom que s'havia mantingut des de feia
més o menys un segle. Oh, quin oblit més gran! Un
detall sense importància: va ser el seu partit, el PP,
qui li va canviar el nom al Palau de Benicarló, és
més, amb el vot favorable del seu company de partit
i llavors diputat a les Corts, don Jaime Mundo
Alberto. Calla, xica, vols dir? Mundo? Això ho va fer
Mundo? Doncs sí. Nosaltres ja ho hem fet, però a
ella mateixa no li costarà localitzar el fet a
l’hemeroteca i després anar a reclamar on pertoca i
a qui pertoca. 

ve de la pàgina anterior



E L S   TA FA N E R S

pàgina 10                                                                                                                                                   la veu de Benicarló                                                                                                                                                      pàgina 11 

EL BENICARLÓ UNDERGROUND

Ciutadans de Catalunya... Ja
els tenim aquí!

Ja tenim ací la setmana
definitiva. D'aquesta no passa. O
tenim nova república, o tenim
155, o les dues coses, i
aleshores ja tenim el ciri muntat
(mireu que complicat ho van fer
a Barcelona amb els
ciris a la diagonal que
després no sabien com
netejar-ho i l'embús va
ser d'eixos que es
conten als néts. Tan
fàcil que hagués estat
passar la frontera, uf!
no, que encara no hi ha
república, i preguntar-
nos a nosaltres com
ens ho fem cada any a
la processó del Crist de
la mar?). Bé, tant d'una
manera com d'una altra ja el
teníem... però faltava vore qui li
prenia foc primer. I mentrestant,
continua aquesta mena de
relació epistolar entre Madrid i
Barcelona... com una mena de
diàleg de sords. O el que és el
mateix entre Mariano i
Puchdemunt, com diuen a la
capital del Reino. I clar, acabat el
paper de les cartes i les porres
ara calia definir com es podia
tancar tot... i a tots. I segons els
analistes tafaners, això, calia
visualitzar-lo d'una manera
clara. I doncs, quina és aquesta
manera? Diuen que una imatge
val més que mil
paraules i, per això,
aquesta que ens han
enviat segurament es la
millor definició del que
entenen per garantir la
veracidad. Jutgeu.
Penseu que aquest
foto-muntatge expressa
clarament el sentiment
patriòtic que tenen a
Madrid? Ho deixem al
vostre criteri!

Viatges en el temps
De tota manera la manera

com ha actuat el trio calavera,
PPpsoeCs, tal volta el podríem

definir millor amb la una
màquina del temps particular, a
l'estil H. G. Wells, això sí, salvant
les distàncies, que ens portaria
amb el seu avió paper-sonic no
al futur, sinó al passat. Al nostre
passat més fosc. I és que
parafrasejant l'autor en la seua
pròpia novel·la: "M'ha afligit
pensar com ha estat de breu el

somni de la
intel·ligència humana".
I és que de sobte molts
tenim la sensació que
en un cap de setmana
hem retornat... Millor
mireu la imatge. I no
us confongueu amb el
canvi de l'altra hora!

Tornen les pintades
I per a tancar

aquesta mena
d'excursió al annals,

en sentit estrictament literal, de
la història negra d'Espanya, hem
trobat una mica de humor,
òbviament negre, en una pintada
que corre per les xarxes. Ara,
com en aquells temps, la
pregunta s'ha de deixar, igual
que la contestació... escrites
sobre una paret. No deu ser el
més ortodox (embrutar una paret
no ho és mai), però és que, com
abans, no siga cas que si
t'enxampen negant el
nacionalisme espanyol, o
reafirmant el republicanisme,
però, ai! Hem tornat al temps en
què segons quins rètols et

poden dur molts
problemes. No ens
referim, és clar, a
miquitanyes com «Puig,
catalanista hijo de puta»
o «Puigdemont al
paredón», soflames
pròpies de la
intel·ligència preclara
d ’ h o n o r a b l e s
demòcrates que
s’expressen amb sentit
comú, sinó a dístics

text LA COLLA DE TAFANERS com el que veieu a la imatge, absolutament
antidemocràtics i intolerables.  

El Lector, con los españoles!
Per cert, un últim apunt sobre la qüestió, s'ha

quedat a gust el Lector amb el seus dos últims
panegírics sobre el patriotisme local. Segurament
qualsevol dia el podrem veure, "bandera en ristre
con el brazo levantado... aporreando infieles". Un
matís important, perquè no se'ns interprete
malament, al diccionari de la RAE, "aporrear",
també vol dir "Hacer una persona un trabajo con
mucho empeño y fatiga". Que no se diga!

Un gos que lladrava
Bé, canviem de tema i tornem-nos-en a casa, que

se'ns farà mala sang i no estem per aquestes
històries. Ací, com no, en tenim alguna dels nostres
amics de la policia municipal. Com deia aquell quan
no el coneixia ningú, ja sabeu, el recurs fàcil. Diuen
així, "08:23 Molestias vecinales por los ladridos de
un perro en un domicilio de la Calle del Puerto. Se
comprueba que efectivamente causa molestias de
forma habitual. Se instruye denuncia". A vore que no
ho acabem d'entendre. Van, hem de suposar que
una vegada pel que llegim, i aleshores ja saben
sense cap mena de dubte que "de forma habitual" el
gos es passa, suposem, el temps lladrant? El gos
era gran o era menut? Perquè, clar, no és el mateix
que borde un pequinés que un sant Bernat (encara
que el pequinés té més mala llet i pot ser més
incisiu). Li van passat el sonòmetre que tenen per
mesurar l'escandalera, al susdit gos? Tenen
estipulada, a la seua ordenança, que es poden
imposar multes quan un gos lladra? En fi, que
tipificar correctament el delicte de l’animal també
deu ser tot un procés.

Servei de rodalia 
Mireu, parlant d'animals, ¿heu vist les imatges

que han tornat a circular per la xarxa amb usuaris
dels trens de rodalia del Maestrat atapeïts com a
borregos dins del vagó? Bé, per enèsima vegada
sembla es tornaran a fer mocions dels ajuntaments
per instar a Mariano y sus muchachos que ens
deixen de tractar com a animals de camí a
l’escorxador però ja poden augurar que les usaran,
igual que en les anteriors ocasions, com a paper de
cagar del congrés. I ara que estan tan
envalentonats al tanto que no ens amenacen amb el
155 també a nosaltres dient que ens enviaran els de
la porra, a vore si així, a cops, fan que n'entrén més
als vagons.

Problemes de memòria?
Un altre panegíric és el que ens brinda la popular

benicarlanda, Maria Jovaní, en una piulada al Diari

del Maestrat, al voltant del Premis Literaris Ciutat de
Benicarló. Sembla que no li va agradar la desfilada
de polítics del signe contrari al seu per la passarel·la
que va comportar la cerimònia. A nosaltres tampoc.
Ni ara, ni abans. El que passa és que si vols tindre
projecció institucional has d’engolir-te’n algunes, de
boles. ¿O és que els del seu partit no es va fartar,
amb Camps i companyia, de fer el mateix,
malbaratant diners a mans plenes amb els seus
amigatxos, diguem Gurtels i Papes, en el temps que
va estar governant la Generalitat? Però clar, d'això
no se'n recorda. Ara, el que sembla que li molesta
és això que catalans, balears i valencians
compartim, la llengua. Però sobretot, el que més
sembla molestar-la és la insensibilitat que diu
demostra cap a Benicarló el president de les corts,
Morera, per haver batejat el Palau de les Corts com
a Palau dels Borja i no com el Palau de Benicarló,
que era el nom que s'havia mantingut des de feia
més o menys un segle. Oh, quin oblit més gran! Un
detall sense importància: va ser el seu partit, el PP,
qui li va canviar el nom al Palau de Benicarló, és
més, amb el vot favorable del seu company de partit
i llavors diputat a les Corts, don Jaime Mundo
Alberto. Calla, xica, vols dir? Mundo? Això ho va fer
Mundo? Doncs sí. Nosaltres ja ho hem fet, però a
ella mateixa no li costarà localitzar el fet a
l’hemeroteca i després anar a reclamar on pertoca i
a qui pertoca. 

ve de la pàgina anterior



pàgina 4    la veu de Benicarló la veu de Benicarló                                                                                                                         pàgina  17

EL TEMA ESPORTS

El Consorci de Residus de la Zona Nord C1,
incrementarà lleugerament la taxa general per
habitatge per al pròxim any, però a canvi aplicarà
una sensible reducció a la quota a satisfer per
magatzems de gran grandària i altres immobles
com les cases de turisme rural.

Segons va informar el president del consorci,
l'alcalde de Rossell Evaristo Martí la taxa per
habitatges passarà de 78,19 euros a 79,04 euros. En
canvi, els “locals no tarifats com a habitatges, com a
magatzems grans deixaran de pagar 66,46 euros per
a satisfer sols 31,62 i les cases rurals, de 4 euros per
plaça se'ls rebaixa a 2,75 euros. “L'increment de la
quota d'habitatges és de sol 85 cèntims, és a dir, vora
l'1%, i és necessari fer-ho per a mantenir l'equilibri
pressupostari” va dir Martí. De fet, no hi ha hagut
augments de la taxa des de fa anys.

El consorci es va reunir dies erera la junta de govern
per a establir les línies d'actuació amb les quals evitar
problemes com els haguts  enguany. Martí recordava
que enguany han aflorat una gran quantitat de rebuts

nous elaborats sobre la base de l'IBI, “Hi ha hagut més
de nou mil rebuts en tota la zona, encara que alguns
eren correctes, en aquesta reunió hem establit les
bases perquè no tornen a generar-se problemes”.  Així
per exemple, s’han eliminat “magatzems xicotets,
casetes d'apers, casetes de reg de maquinària
agrícola, porxos, trasters…”. Per enguany, han estat
retornades les taxes incorrectes que ja havien pagat
els propietaris i a aquells que no ho han fet, es donarà
de baixa aqueixa taxa. 

Martí també ha assegurat que aquest consorci està
sent exemple per a uns altres pel seu bon
funcionament, “és fins i tot de referència dins de la
Comunitat Valenciana encara que tot és millorable, he
estat diverses vegades en la província d'Alacant per a
donar una xerrada sobre com funcionem”. Així mateix
destacava la rebaixa de la quota que obtenen aquells
que més reciclen usant els ecoparcs, “hi ha qui dels 78
euros paga tan sol 40 euros o més”. També va dir
Martí que “hem de tenir la concepció que és una
mancomunitat, hem de procurar que el rebut es
mantinga sense pujar-se. El consorci abasta 49
poblacions i cal adoptar postures comunes. Pagar, a
tots ens costa. i establir quotes aconseguint un model
ideal és molt difícil d'aconseguir” afegia.

PUJA LA TAXA DEL CONSORCI DE RESIDUS

textREDACCIÓ

CADET MASCULÍ NIVELL 2 
C.B. Borriana A 56, 
C.B. Benicarló A 80 

Segona victòria del cadet A en un partit on l'equip va
realitzar un molt bon inici de partit (min. 6, 2-14). A partir
d'ací les pèrdues de pilota van fer que la diferència en el
marcador no augmentara. En el segon quart va haver-hi
intercanvi de cistelles i s'arribà al descans amb 7 punts
d'avantatge per als benicarlandos (29-36).Després del
descans l'equip va eixir molt concentrat, amb una
defensa molt agressiva i va situar el marcador 15 punts
a dalt (min. 25, 34-49). En l'últim quart el Borriana va
reduir la diferència a 9 punts, però després de 8 minuts
de molt encert el Benicarló elevà el marcador fins al 56-
80 final. Destacar que els 11 jugadors van sumar algun
punt. I com a nota negativa la lesió en el minut 5 del
jugador Ibai. Esperem la seua ràpida recuperació.

CADET MASCULÍ NIVELL 3

C.B. Benicarló B 39, 
C.B. Benicense Torreblanca 57.

Derrota però amb molt bones sensacions de l'equip.
Durant el primer quart els jugadors locals van començar
molt fluixos, amb moltes errades, desconcert i
imprecisions. En el segon quart va ser quan els
jugadors benicarlandos van fer el millor joc, amb una
defensa agressiva, constant i un atac amb encerts a
l'hora d'escollir les millors decisions. És, en aquest
quart, on els jugadors van donar tot el que sabien
quedant exhausts, aplicant molts dels conceptes
apresos en els entrenaments. Al descans es guanyava
30-28. Després del descans dos  quarts amb molt baixa
anotació van deixar un parcial de 9 a 29. Un partit on
s'han començat a veure resultats positius de tot el que
es treballa als entrenaments. Molt bona actitud dels
jugadors amb companyerisme i cohesió d'equip. Ara
toca continuar amb el progrés esportiu per a aconseguir
les victòries que prompte arribaran. Agrair el suport de
tota l'afició i de la junta, així com del segon entrenador
Eloy Bayarri.

ALEVÍ NIVELL 3

CB. Benicarló B 66, 
CB Gil Comes Vinaròs 36 

Primera victòria de la temporada de l'Aleví B, que va
començar molt fluix amb moltes errades i un gran
desconcert dels jugadors (4-9). Després d'un temps
mort, els alevins van reaccionar i amb un parcial de 22-
0 van aconseguir mantenir l'avantatge al llarg de tot el

partit. Els següents períodes van servir per a treballar
conceptes i anar a poc a poc augmentant l'avantatge.
L'últim quart va ser un intercanvi de cistelles entre tots
dos equips, donant minuts de joc a tots els jugadors i
acabar amb un bon sabor de boca el partit.La setmana
que ve visitem als nostres veïns de Peníscola.

Resultats d'equips del club:

JUNIOR PREFERENT: CB. Benicarló 99, CB Tll-
Abastos 79

CADET A: CB. Borriana A 56, CB Benicarló 80
CADET B: CB Benicarló B 39, CB Benicense-

Torreblanca 57

INFANTIL MASCULÍ A: CB Benicarló 57, CB Borriana
84

INFANTIL MASCULÍ B: CB. Benicarló B 14, CB
Benicense-Torreblanca 54

INFANTIL FEMENÍ: Nou Básquet Castelló Blau 63,
CB Benicarló 38

ALEVÍ B: CB. Benicarló B 66, CB Gil Menges Vinaròs
A 36.

LA JORNADA DELS EQUIPS DE BASE DEL CLUB BÀSQUET BENICARLÓ

text VICENT FERRER foto CB BENICARLÓ
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OPINIÓ

Com sóc de feliç des que he penjat la bandera al
balcó de casa. Quan dic la bandera, vull dir la
bandera. Sento que formo part d'una gran nación i si
algun dia tinc un fill li posaré Mariano Rajoy y si és
filla, Soraya Sáenz o Pedro Sánchez; no hi ha cap
sant que s'hi diga però si existeixen sants com ara
San Abercio de Hierápolis o Santa Nunilona de
Huesca, bé la nostra Església pot acabar de moment
beatificant per màrtir al crac de los hilillos de
plastlina, per què no? Per cert, vosté que és una
dona que va pel món i no com jo que no surto de
casa. Mire quin cas m'ha passat. He anat a totes les
botigues de xinesos del poble (que és on venen les
banderes espanyoles) i n'he demanat una com la
que treuen els Tafaners que hi ha penjada a una
casa del carrer de César Cataldo, una bandera
d'España amb lo Cor de Jesús. Sagrado Corazón de
Jesús, en Vós confío. Què hi ha més gran al món
que ser español i catòlic i unir-ho tot en una sola
bandera! No sé com m'ho faré, perquè a banda
d'español i catòlic, apostòlic i romà, també soc
fallero (soc benicarlando, no ho puc evitar!). I no sé
què fer si comprar-me la bandera amb lo Cor de
Jesús i apegar-li una enganxina d'aquelles tan
nostres de «No mos fareu catalans» o optar per una
cosa menys «agressiva» i adquirir una glorioseta
senyereta valencianeta i penjar-la en un bastonet. Ja
li ho diré, ja. 

Però va, deixem-ho córrer que encara hi haurà qui
s'enfadarà amb mi per no escriure sobre allò que
s'espera que escriga. El tema de la setmana està
dedicat als Pressupostos Participatius (PP). Tot
romanços. Si vosté vol participar en la vida municipal,
presente's amb un programa concret en una llista
electoral i els ciutadans li votaran o no aqueix programa
i si surt, faena seua és tractar de dur-lo a terme i, si no
surt, procure fer-ho millor la propera vegada. Tanta
participació, tanta participació. Ací la gent a les úniques
coses que participe són a les festes en general, a les
falles i a la processó del Santo Cristo. La resta, meeeeu.
Quatre gats ben voluntariosos, això sí, que segur que
com deien abans els sastres carreguen cap a algun
costat. 

Llijo la carxofa i la panissola. Bombo a tort i a dret pel
reglament de participació dels ciutadans als plens
municipals. A mi tot em semblen posades en escena.
Penso que qualsevol regidor de l'Ajuntament de
Benicarló, qualsevol de qualsevol partit, és accessible a
tothom i si algú s'adeça a un regidor segur que
l'escoltarà. A mi, la participació dels ciutadans als plens

em sembla per dir-ho amb un eufemisme «poc
necessària». Alguna vegada algun paisà nostre no ha
pogut queixar-se (en persona, no parlo ja des de les
xarxes socials) a algun regidor? No ha pogut portar-li
una proposta no ja només a l'actual alcaldessa sinó als
anteriors alcaldes? Si aquest fet s'ha donat alguna
vegada és que tenim un sistema democràtic malalt. O
és que jo no tinc ni idea de com s'hauria d'estructurar la
participació ciutadana aqueixa. Que és el més segur.

I ja que parlo de ciutadans. De ciutadans-ciutadans,
com Alberto Rivera o un que li deien Jordi Cañas que es
veu que va fotre no sé quants centenars de milers
d'euros però no el van fotre fora del partit. Estic molt
content. Ells han trobat la pedra filosofal. Tot el que
passa a Catalunya i per extensió al Regne de València
és culpa de l'adoctrinament dels mestres d'escola. I dels
professors d'institut, clar. Sí senyors, sí senyors. Bra-vo.
Bra-vo. Vostés sí que saben. Els remeto a l'article que
va escriure Joan Heras en aquesta mateixa publicació fa
un parell de setmanes. S'ho lligen i ho entendran. Llegir
és bo. Augmenta el vocabulari, millora l'expressió escrita
i oral, fomenta l'empatia i la reflexió i diuen que lleva
l'estrés. 

Per cert. Aquesta setmana no he gosat llegir l'article
de Joan Heras. Tinc temor. 

Senyora Garcia:
Això és el que vaig saber llegir en l’anterior número de la seua revista...

text EL LECTOR

La Regidoria de Cultura ha oferit un any més un
berenar als usuaris de la Residència Sant Francesc
en agraïment per la seua col·laboració en la difusió
de les activitats i exposicions del Mucbe.

Aquesta col·laboració, que es realitza des de l'any
2009, està regulada a través d'un conveni signat entre

la Regidoria i l'Organisme Autònom de Centres Socials
Especialitzats (OACSE), mitjançant el qual els usuaris
de la Residència Sant Francesc col·laboren repartint
cartells de totes les exposicions que s'organitzen al
Mucbe pels establiments comercials de Benicarló.

El conveni té una finalitat terapèutica per als usuaris
de la Residència, en el sentit que millora les seues
habilitats socials i la seua integració en la societat.

EL MUCBE AGRAEIX LA TASCA DELS USUARIS DE LA RESIDÈNCIA SANT FRANCESC

text AB

Dimarts 31

18.00 h Castanyada
popular amb l’actuació

de Muniatto Xou. 
C/ d’HernÆn CortØs. 

Organitza: Ateneu Cultural de
Benicarló.
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LA TRAMITACIÓ DEL PLA GENERAL ESTRUCTURAL CONTINUA ENDAVANT

Els tallers es duran a terme durant el
mes de novembre, a càrrec de la
Fundació Horta Sud, una entitat cívica
especialitzada en processos de
participació pública. L'equip redactor
valorarà les propostes que s'extraguen
de les tres jornades de participació per
tal d'incorporar-les, si així ho
consideren, al document definitiu del Pla
General Estructural (PGE).

L'alcaldessa de Benicarló, Xaro Miralles,
ha anunciat que el procés de participació
pública del PGE segueix endavant amb dos
tallers de participació i una taula rodona,
que tindran lloc durant la segona, tercera i
quarta setmana del mes de novembre i que
dinamitzarà la Fundació Horta Sud, una
entitat cívica especialitzada en processos
de participació pública.

L'objectiu principal d'aquestes tres
activitats participatives és extraure
propostes i suggeriments per tal que
Territorio y Ciudad, l'equip redactor del
PGOU, valore la seua incorporació a la
versió definitiva del PGE, un document que
posteriorment ha de ser aprovat pel Ple Municipal.

Tant els dos tallers, la taula rodona, com la jornada
informativa que va tenir lloc el passat dijous 28 de
setembre, estan emmarcats dins del procés de
participació pública del PGE, que va en paral·lel al
període d'exposició pública per a presentar
al·legacions, que estarà obert fins al 30 de novembre.

Xaro Miralles ha remarcat que «continuem treballant
per accelerar al màxim l'aprovació definitiva del nou
PGOU». «Ja fa 14 anys que estem revisant el Pla
General i no podem retardar-ho més», ha assegurat
l'alcaldessa, que ha afegit que «l'objectiu principal del
PGE és decidir quin Benicarló volem per a tots». «En
cap cas es tracta d'elaborar un pla urbanístic a la carta
que prime els interessos particulars sobre els generals»,
ha dit l'alcaldessa.

text  AB

TRENS DIGNES AL MAESTRAT

‘Trens dignes al Maestrat’ som un grup de
persones de Benicarló i comarca que volem un
tracte digne en matèria ferroviària per part de l’Estat
al Maestrat. Vam nàixer fruit del tracte especialment
denigrant de Renfe als usuaris de tota la comarca el
passat pont d’octubre, on els usuaris van viatjar de
peus tot el viatge i evidentment es van vendre molts
més bitllets de la seua capacitat.

Aquest cap de setmana els vehicles han tornat a ser
el model de Regional, en comptes dels de Rodalies que
habitualment fan servir a d’altres zones, pel que els
usuaris han pogut viatjar asseguts en les primeres
parades, no així a partir d’Alcalà de Xivert segons ens
han denunciat alguns usuaris. A l’alçada d’Orpesa els
han oferit seguir en un altre tren i alguns usuaris han
baixat a l’espera d’un tren millor. Novament Renfe
improvisa i complica la vida als usuaris del nord de
Castelló, el que no ens agrada. 

Per tot això anem a acompanyar al proper Ple
municipal de Benicarló als diferents grups polítics ja que
debatran una moció on es reclamarà una millora del
servei i una solució definitiva a la manca de
comunicacions en tren al Maestrat. Animem a la
ciutadania de la comarca a manifestar el seu suport a la
petició aquest dijous 26 a partir de les 21 hores (la
moció anirà a la part final del Ple).

Així mateix el proper dissabte 28 a les 12 hores al
saló de Plens de l’Ajuntament o, en el seu defecte, al
mateix exterior informarem del funcionament de la
plataforma, proposarem accions i animarem els
ciutadans a col·laborar, proposar idees, reunions,
etcètera.

Més informació:
Mercedes (619 947 775) /Jordi (638 425 903) 

https://www.facebook.com/trensdignesmaestrat

text i foto TDAM

EL FESTIVAL BATEGA ACONSEGUEIX 2835 EUROS CONTRA LES CARDIOPATIES CONGÈNITES

La solidaritat que es va aplegar el passat dissabte
30 de setembre a l’auditori Pedro Mercader, s’ha vist
traduïda en un donatiu de 2835. 

L’organització del festival Batega i l’associació
Latiendo Juntos han donat a conèixer el resultat
econòmics de la causa benèfica, perquè l’altre, el de la
conscienciació, ja es va assolir amb un auditori ple que
va gaudir de les actuacions que conformaven el
programa. La coordinadora del festival, Raquel
Manchón, ha destacat que l’altruisme dels participants,
la generositat del públic assistent a l’espectacle, i també
les aportacions dels qui van decidir col·laborar
mitjançant la fila 0, han siguts els valedors d’aquesta
contribució. Gràcies a la mobilització dels

benicarlandos, Latiendo Juntos suma nous motius per
seguir amb la seua noble tasca d’ajuda a les famílies
afectades per les cardiopaties congènites. 

text P. MANCHÓN
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A l’Estat español hi torna a haver presos
polítics. A l’Estat español s’alimenta una policía
perquè pegui a gent de totes les edats  que
cometen el greu delicte de voler votar. A l’Estat
español hi ha partits polítics que, en nom de la
defensa de l’estat de dret, dinamiten
institucions i parlaments escollits
democràticament. A l’Estat español es
criminalitza, s’insulta, es persegueix i
s’empresona a persones perquè no defensen la
sacrosanta unitat indisoluble de la pàtria.
Sorprenentment l’Estat español d’avui -2017- fa
de nou perfectament actuals i vives unes
cançons estimades que  molts de nosaltres ja
teníem ben lligades amb moments passats.
Doncs no, no són història. Els patriotes
espanyols del PP, del PSOE i dels Ciudadanos
han fet que aquestes cançons es tornin a cantar
com un crit de llibertat. Aquestes cançons que
van ser una eina més de denúncia del règim
franquista avui són una eina per denunciar els
darrers batecs –tràgics, violents, furiosos-  del
neofranquisme.

Aquí teniu la lletra per repassar-ne el contingut.
Pel que fa a les melodies, em sembla que no cal
que us remeti al youtube perquè tots i totes les
tenim ben presents. Us deixo, doncs, aquestes
cançons com a testimoni de la meva ràbia infinita i
de la meva voluntat de seguir essent un entre tants
d’aquest  poble lliure, alegre i combatiu.

De matinada han trucat,
són al replà de l'escala;
la mare quan surt a obrir
porta la bata posada.

Què volen aquesta gent

que truquen de matinada?

"El seu fill, que no és aquí?"
"N'és adormit a la cambra.
Què li volen al meu fill?"
El fill mig es desvetllava.

La mare ben poc en sap,
de totes les esperances
del seu fill estudiant
,que ben compromès n'estava.

Dies fa que parla poc
i cada nit s'agitava.

Li venia un tremolor
tement un truc a trenc d'alba.

Encara no ben despert
ja sent viva la trucada,
i es llença pel finestral,
a l'asfalt d'una volada.
Els que truquen resten muts,
menys un d'ells, potser el que mana,
que s'inclina pel finestral.

Darrere xiscla la mare.
De matinada han trucat,
la llei una hora assenyala.
Ara l'estudiant és mort,
n'és mort d'un truc a trenc d'alba.

L'ESTACA

L'avi Siset em parlava 
de bon matí al portal 
mentre el sol esperàvem 
i els carros vèiem passar. 

Siset, que no veus l'estaca 
on estem tots lligats? 
Si no podem desfer-nos-en 
mai no podrem caminar! 

Si estirem tots, ella caurà
i molt de temps no pot durar, 
segur que tomba, tomba, tomba 
ben corcada deu ser ja. 

QUÈ VOLEN AQUESTA GENT?

text  JOAN HERAS

Fronteres

Foment convoca a l'alcaldessa per a
subscriure l'acord i recepcionar el vial.

EL PP de Benicarló ha valorat que “comencen a
donar els seus fruits, les gestions iniciades pel seu
grup municipal amb el Portaveu de la Comissió de
Foment del Congrés dels Diputats i President
Provincial del Partit Popular, Miguel Barrachina, per
a executar els treballs de reparació del paviment de
l'antiga N-340 al seu pas per Benicarló”.

En portaveu del PP benicarlando, Juan Antonio
Mañá informa que la Demarcació de Carreteres a
València del Ministeri de Foment ha convocat per a
aquesta setmana a l'Alcaldessa de Benicarló, Xaro
Miralles, per a sotmetre a la seua consideració el
subscriure un acord per a la recepció de la N-340
per l'Ajuntament, amb el compromís del Ministeri
d'executar de forma immediata els treballs de
reparació del paviment, la inversió total del qual
ascendiria a uns 180.000,00 €.

La titularitat municipal d'aquesta via és
fonamental per a facilitar el desenvolupament
urbanístic de Benicarló, ja que es preveu la seua
conversió en un bulevard, dotat de diverses
rotondes en el seu tram urbà.

LES GESTIONS DEL PP DE BENICARLÓ AVANCEN LES MILLORES EN L'ANTIGA N-340

text PP BENICARLÓ

EL PLE DEBATRÀ LA MODIFICACIÓ DE TRES ORDENANCES FISCALS

La modificació de l'ordenança T-9 proposa que
siga l'Ajuntament qui assumisca les despeses
comunes que actualment assumeixen les parades
del Mercat. També es modificarà l'ordenança T-19,
per tal de rebaixar en un 50% la taxa per ocupació de
les terrasses, i la taxa de recollida d'escombraries
en el cas dels aparthotels.

L'Ajuntament de Benicarló sotmetrà a aprovació del
Ple ordinari del mes d'octubre la proposta de
modificació de tres ordenances fiscals. Així ho ha
anunciat el regidor d'Economia i Hisenda, Carlos Flos,
que ha subratllat «la voluntat del consistori per ajustar i
revisar totes les ordenances per tal de facilitar al màxim
i promoure l'activitat econòmica a Benicarló».

En primer lloc, es proposarà actualitzar l'ordenança
T-7, reguladora de la taxa per la prestació del servei de
recollida d'escombraries, en l'apartat dedicat als
aparthotels, en el sentit que el pagament de la taxa es
farà en funció de la quantitat de residus que genere
l'establiment, no en relació al nombre de referències
cadastrals, com passa actualment. «Es dóna el cas -ha
dit el regidor- que alguns aparthotels de Benicarló tenen
una referència cadastral per a cadascun dels
apartaments, de manera que la taxa per recollida
d'escombraries es dispara moltíssim». «Amb aquesta

modificació -ha remarcat Flos-, aconseguirem que els
ciutadans paguen en funció dels residus que generen,
independentment del nombre de referències
cadastrals».

Paral·lelament, es debatrà la modificació de
l'ordenança T-9, reguladora de la taxa per la prestació
del servei municipal del mercat al detall, en el sentit que
s'ajustaran les despeses comunes i les despeses
derivades de les parades buides, que fins ara anaven a
càrrec dels comerciants del mercat. En els dos casos,
serà l'Ajuntament qui assumirà el cost.

Finalment, també es proposarà modificar l'ordenança
T-19, reguladora de la taxa per ocupació de terrenys
d'ús públic per taules, cadires, tribunes, entaulats i
altres elements anàlegs amb finalitat lucrativa. En
aquest cas, es rebaixarà en un 50% la taxa. El regidor
d'Economia i Hisenda ha destacat que «la nostra
voluntat és augmentar el nombre de terrasses i apostar
per la dinamització del turisme a Benicarló».

text AB L'Ajuntament de Benicarló sotmetrà a
aprovació del Ple ordinari del mes
d'octubre la proposta de modificació de
tres ordenances fiscals en relació amb les
escombraries, el mercat i les terrasses.
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FOMENT PAVIMENTARÀ L'ANTIGA N-340 ABANS DE CEDIR-LA A L'AJUNTAMENT

La Demarcació de Carreteres de l'Estat ha
confirmat que pavimentarà i netejarà les cunetes del
tram que va des de la ratlla del terme amb Peníscola
fins a l'altura del carrer de Navarra. Les obres
començaran entre el 10 i el 15 de novembre i
finalitzaran previsiblement abans del 31 de
desembre.

L'alcaldessa de Benicarló, Xaro Miralles, ha anunciat
que, després de reunir-se ahir amb Ismael Ferrer, el cap
de Demarcació de Carreteres de l'Estat a la Comunitat
Valenciana, el Ministeri de Foment s'ha compromés,
abans d'efectuar la cessió de la carretera a l'Ajuntament,
a invertir 200.000 euros en la pavimentació i adequació
dels trams més afectats de l'antiga N-430, que van des
de a ratlla del terme amb Peníscola fins a l'altura del
carrer de Navarra, on es troba l'empresa de neumàtics
Polito.

En concret, les actuacions afectaran set quilòmetres
de carretera i consistiran a fresar i reparar els trams que
es troben més afectats, per després aplicar-los una
capa de tres centímetres d'asfalt. A més, també es
netejaran les cunetes, per tal de deixar la carretera en
perfectes condicions. Una vegada estiguen acabades
les actuacions, es firmarà la cessió de la carretera, a la
qual està previst que assistisca el propi ministre de
Foment, Íñigo de la Serna.

L'inici de les obres està previst per a mitjans de
novembre, una vegada l'Ajuntament haja enviat a la

Demarcació de Carreteres la ratificació de l'acord del
Ple Municipal del 18 de desembre de 2014, on es va
aprovar per unanimitat la reclamació de la cessió de
l'antiga N-340.

L'inici del futur bulevard

Com ha confirmat l'alcaldessa de Benicarló, la cessió
de l'antiga nacional marcarà l'inici del futur bulevard,
que ocuparà tot el tram urbà la N-340a. En concret, està
previst que l'amplada de la calçada es limite a sis
metres i que la resta de l'espai l'ocupe un carril bici,
zones verdes i enllumenat per als vianants.

En aquest sentit, l'alcaldessa ha afirmat que «no
volem que siga una carretera nacional com la que ara
tenim, on la velocitat dels cotxes és molt elevada». «La
idea de l'Ajuntament és convertir el tram urbà de l'antiga
N-340 en un bulevard que garantisca la seguretat als
ciutadans», ha confirmat Miralles. A més, l'alcaldessa
també ha recordat que «aquest és el primer pas ferm
d'un projecte a llarg termini, i per això ho he comunicat
als altres grups polítics, perquè les inversions s'hauran
de prolongar al llarg dels anys».

Per tal d'assolir la seguretat i acabar de desviar tot el
tràfic pesat per la nova variant de la N-340, està previst
que es construïsquen quatre rotondes en els
encreuaments del carrer del Puig de la Nau, del carrer
d'Ulldecona, del passeig de Febrer i Soriano i de la CV-
135. El projecte d'aquesta última rotonda ja està
encarregat, i el cost de la seua construcció anirà a
càrrec de la Conselleria d'Habitatge, Obres Públiques i
Vertebració del Territori.

text i foto AB

Si jo l'estiro fort per aquí 
i tu l'estires fort per allà, 
segur que tomba, tomba, tomba, 
i ens podrem alliberar. 

Però, Siset, fa molt temps ja, 
les mans se'm van escorxant,
i quan la força se me'n va 
ella és més ampla i més gran. 

Ben cert sé que està podrida 
però és que, Siset, pesa tant, 
que a cops la força m'oblida. 
Torna'm a dir el teu cant: 

Si estirem tots, ella caurà... 
Si jo l'estiro fort per aquí... 

L'avi Siset ja no diu res, 
mal vent que se l'emportà, 
ell qui sap cap a quin indret 
i jo a sota el portal. 

I mentre passen els nous vailets 
estiro el coll per cantar 
el darrer cant d'en Siset, 
el darrer que em va ensenyar. 

Si estirem tots, ella caurà... 
Si jo l'estiro fort per aquí... 

ve de la pàgina anterior

Les autopistes de l'Estat no poden estar en
mans de qui va abandonar a la seua sort i va
generar un fiasco com el Castor. El senador de
Compromís, Jordi Navarrete, considera que el
Govern "vincula massa operacions
estratègiques i d'interès general amb negocis
de determinades empreses" i demana alliberar
l'AP7 quan abans.

El senador de Compromís, Jordi Navarrete, ha
recordat hui que l'Estat, els seus càrrecs, advocats
i tècnics responsables "van permetre amb la seua
inacció el trist desenllaç del projecte Castor, que a
dia de hui segueix il·luminat de nit enmig de la mar,
com un monument a la ignomínia", en confiar un
projecte estratègic a una empresa com Escal UGS
(controlada en un 66,7% per ACS) i que se'ls
acceptés una clàusula des del Ministeri d'indústria
que els exonerava de qualsevol responsabilitat.
"Per això", ha dit Navarrete "determinats negocis i
persones no són de fiar doncs van executar, van
dissenyar o construir malament un projecte que
acabarà costant als usuaris més de 3.000 milions
d'euros, cosa tremendament injusta".

El senador ha advocat per "desprendre’s d'una
vegada d'aquest senyor en els negocis de les
autopistes i qualsevol altra vinculació amb l'Estat, ja
que sabem com acaben aquesta classe de
contractes, amb càrrecs i tècnics imputats per
prevaricació i milers de milions en els resultats de
les empreses i els seus subcontractes,

especialment quan els valencians estem demanant
la fi dels peatges a l'AP7, una excel·lent gestió dels
diners públics i acabar amb aquesta classe de
tripijocs en què s'exonera als que fan fiascos,
donant-los milionades que paguem entre tots".

Navarrete ha recordat "com amb la renúncia a la
concessió del projecte Castor va abandonar a la
sort un projecte, inútil, perillós, que ningú
desmantella i les responsabilitats estan per veure
com queden, cosa que impensable en un país
seriós, en el qual no s’ocultaria informació als
representants del poble".

Navarrete recorda que són desenes els
documents sol·licitats per la coalició que encara no
han estat posats a disposició d'aquesta formació
referits al projecte energètic fallit (les seues
auditories, valoracions abans de pagar les
indemnitzacions a la promotora ...) que va generar
tremolors de magnitud 4,2 en ubicar el dipòsit de
gas en una falla geològica.

EL CASTOR I AP-7

text COMPROM˝S�SENAT
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ESPORTS EL TEMA

L'alcaldessa de Benicarló, Xaro Miralles, ha
reconegut que “a Benicarló li afecta molt poc aquesta
pujada” ja que es tracta d'un augment mínim. A més “és
una taxa aprovada pel consorci, que té el seu propi
pressupost a part de l'ajuntament”. Miralles va tornar a
recalcar que “el que cal fer és acostumar-se a reciclar a
casa i pujar al punt verd”. Allí es pesen els residus
reciclats “i es passa la targeta individual del contribuent,
la qual cosa permet obtenir descomptes en la taxa,
gràcies a les bonificacions que s'han establit”. Cal
recordar que enguany, el Consorci de Residus C1 de la
zona nord de Castelló retornarà un total de 135.120
euros entre 19.753 habitatges i pimes, dels 49 municipis
adherits al consorci, que van reciclar en l'Ecoparc
durant l'any passat. Cal destacar que el nombre
d'usuaris que van reciclar en 2014 respecte a l'exercici
anterior s'ha incrementat en un 35% i en un 65%
respecte a 2013. Unes dades que consoliden cada any
l'èxit de la iniciativa 'Si + recicles, - pagues' per a
conscienciar a la població sobre la importància del
reciclatge i, mitjançant una targeta verda, l'usuari
acumula descomptes en el rebut de la brossa en funció
del material portat a l'Ecoparc, i que poden ser de fins al
95%. 

Tal és la bona acceptació de la campanya que,
actualment, en la zona nord fan ús d'ella dos terceres
parts de la població.

El diputat de Medi ambient i president del consorci
C1, Mario García, ha explicat que “l'increment del
nombre de persones que reciclen confirma l'èxit de la
posada en marxa del sistema per punts per a beneficiar-
se de descomptes. Per açò, ja hem implantat aquesta
iniciativa en el consorci de la zona sud, amb l'objectiu
que no es quede cap castellonenc sense l'oportunitat de
reciclar i guanyar descomptes en el seu rebut”. Aquest
sistema ha permès durant l'últim any el reciclatge de 5,5
tones de residus en el nord de la província, un 3,2%
més que en 2013. Com a dada destacada, cal esmentar
que totes les famílies i pimes que han reciclat rebran
bonificació, d'acord als punts verds obtinguts. Per a fer
efectiva aquesta innovadora fórmula, la xarxa
d'ecoparcs del consorci disposa d'un sistema informàtic
de comptatge/pesatge, a través del qual se li assigna un
sistema de punts verds a tota aportació de residus a la
xarxa. Aquests punts són comunicats al contribuent
mitjançant carta, la targeta verda i la web
www.consorcicastellonord.com.

ve de la pàgina anterior

Dissabte passat 21, es van disputar dues rondes
del Torneig de Promoció Sub12 Terres de l'Ebre, en
el qual participa el Riu Sènia Benicarló. L'equip
benicarlando va presentar un equip format per
David Teply, Oscar González, Joan de Gustín i
Jhostin Sánchez.En la tercera ronda el Riu Sénia
Benicarló s'enfrontava a l'Amposta B per a decidir
quin dels dos equips passaria a la següent fase, en
un grup format pels dos millors classificats de
cadascun dels dos grups, sent quatre equips en
cada grup.El resultat d'aquesta trobada va ser de 2-
2, cosa que li permet al Riu Sénia Benicarló, gràcies
als resultats obtinguts en les dues anteriors rondes,
seguir lluitant pel triomf en el torneig.

El resultat final d'aqueixa fase va ser el següent:Ruy
López A 11 punts de 12 punts possibles.Riu Sénia
Benicarló 7 punts de 12 punts possibles.Amposta B 5
punts de 12 punts possibles.La Rápita A 1 punt de 12
punts possibles.En la primera ronda de la següent fase
el Riu Sénia Benicarló A se enfrontava al Peó Vuit A,
primer classificat de l'altre grup, amb un 2-2 com a
resultat final. Cal destacar l'actuació de David Teply, que
fins al moment, ha comptat les quatre partides
disputades com a victòries sent el primer tauler de
l'equip.

La classificació provisional en el grup de campions és
la següent:Ruy López A 4 punts de 4 punts possiblesRiu
Sénia Benicarló A 2 punts de 4 punts possiblesPeó Vuit
A 2 punts de 4 punts possiblesAmposta A 0 punts de 4
punts possiblesEn la pròxima jornada es disputaran les
dues últimes rondes del torneig.El Riu Sénia Benicarló
s'enfrontarà a l'Amposta A i al Ruy López A per a decidir

el campió del Torneig de Promoció Sub12 Terres de
l'Ebre.El campió tindrà accés a la final Catalana al
costat del campió de Tarragona Nord. En aquesta final
s'enfrontaran els vuit millors equips de Catalunya per a
decidir el Campió de Catalunya.

ESCACS: EL RIU SÈNIA BENICARLÓ PARTICIPA 
EN EL TORNEIG DE PROMOCIÓ SUB-12 TERRES DE L'EBRE

text VICENT�FERRER foto CA�BENICARLÓ
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Era previsible que el Benicarló no gunyara al
camp del líder, el CD Acero del Port de Sagunt. No li
hem de pegar més voltes. Seré també franc si dic
que dissabte vaig estar més pendent de la manifa
que es va fer al passeig de Gràcia que del resultat
del Benicarló. No és que no em vaig passar la
vesprada mirant una vegada i una altra la pantalla
per vore què deia el compte d'instagram del club,
però, coses de la joventut em venia més de gust
escoltar Maria del Mar Bonet cantant «Què volen
aquesta gent?» (que ni truquen de matinada). 

Però com que la meua vocació de gasetiller és ferma
i decidida i com que no vull ni sé enganyar ningú, avui
tiraré pel dret. Aprofitant que el nostre amic Vicent Ferrer
està de creuer amb la seua senyora i, per tant, no estarà
per bajanades com aquesta vaig a plagiar-li literalment
la seua crònica de la web Benicarló al dia. A més, per a
més cara, li he passat el traductor i no l'he repassat. Que
siga el que Nostre Senyor vulga. 

FICHA TECNICA

2 CD ACERO: Sergio, Cabrero, Roca, Borgoñón,
Quirant, Franco, Gascó (Mata, min. 63), López
(Santaolaria, min. 78), Penadés, Suárez (Germán, min.
70) i Sáez (Da Silva, min. 73).

0 CD BENICARLO: Aguayo, Víctor Esbrí, Pepe Ximo,
min. 58), Oscar Seva, Héctor, Layo (Rubén Querol, min.
58), Pitu (Marc Lores, min. 80), Gonzalo, Sergio Bueno,
Guillem, Monti (Fernando, min. 73) i Carlos González.

ÀRBITRE: Gil Sánchez (València), ajudat per De los
Mozos Merino i
Ferrando Gil.
Targeta groga a:
Sergio (29),
Gascó (44), Oscar
Seva (52),
Penadés (57),
Franco (89)  Pepe
X i m o
(89).GOLES: 1-0
min. 37, López
Nadal. 2-0 min.
50, Sáez Huerta.

INCIDENCIAS:
Partido disputado
ayer por la tarde
en el campo del
Fornás, ante poco
más de cien
espectadores.

COMENTARI:

El Benicarló va perdre ahir a la tarda al Port de
Sagunt davant el líder Acer, després d'un partit on els
locals van haver de lluites molt davant els visitants, que
van donar la cara durant tot el partit. Però tot va poder
haver canviant si el col·legiat (el mateix que la
temporada passada va expulsar quatre jugadors del
Benicarló) hagués expulsat al porter Sergio, quan va
entrar a faltar a Guillem que s'anava cara a la porteria,
que només va ser castigada amb targeta groga.

El Acer dominava el partit, ben dirigit al centre del
camp per Rubén Suárez, jugador de 38 anys que havia
militat a la primera Divisió, però malgrat això els lleons
no creaven perill. El primer gol va arribar després de la
sacada d'una falta molt protestada, a l'treure amb
rapidesa i disparar de lluny López Nadal, la pilota va
donar en Hèctor i en desviar la trajectòria res va poder
fer Aguayo.

Després del descans l'Acer va sortir a tancar el partit
i fruita del joc va arribar el segon gol, de bella factura, de
Sáez Horta. Va seguir l'Acer estrenyent i van poder
marcar el 3-0, però Rubén Suárez va veure com Aguayo
detenia la pilota. El Benicarló va estirar línies i va tenir
dues clares oportunitats per marcar, una rematada a
boca de canó de Monti i es va lluir Sergio; una altra
rematada de Guillem que va sortir fora per poc; i un
tercer rematada, de Pepe Ximo des de fora de l'àrea,
que va passar per sota el porter i la pilota es va quedar
parat prop de la línia de gol, sent tret per un defensor.

A la foto es pot veure l'escassa assistència de públic
malgrat anar líder l'equip del Port de Sagunt.

Ara torno a ser jo. Diumenge vinent ens visita la UD
Vall d'Uixó. Sempre han sigut difícils aquestos i no em
fan gens de gràcia. I potser hauríem de començar a
guanyar partits perquè ací tots van sucant...

QUINA CARA QUE TINC!

text VICENT T. PERIS
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Un contrapunt per a reciclar

Des que es va ficar la planta, anomenada de
reciclatge, s'ha evidenciat que, tot i que les
informacions que ens transmeten els òrgans polítics
que ens governen que diuen que la gent recicla més,
la gent té menys civisme. Dues qüestions damunt la
taula, tot i que no justifiquen el comportament incívic
d'alguns que agafen el carrer com el seu abocador
particular, són les que a veu de carrer poden fer que
la gent n'estiga una mica
farta de vore com li apliquen
una taxa darrera d'un altra
per les seues escombraries.
Matisem. Una, el fet que la
susdita planta de reciclatge
només és un gran forat on
s'emmagatzema la merda,
suposadament reciclada,
fins que estiga saturat, i poc
s'acaba reciclant (només
cal veure imatges de la
planta on hi ha bales de
plàstics, cartons, deixalles
de tota mena juntes). I l'altra
el fet que la gent, tot i els
descomptes que diuen que
apliquen, "qui + recicla-
paga", pensa que si ja paga

pel servei d'escombreries general i també pel
reciclatge, aleshores perquè ha de reciclar?  O és que
fa alguns anys, quan no estava la planta, no
s'emportaven les escombraries a altres plantes de
reciclatge i aquesta segona taxa no es pagava? 

Òbviament, no estem justificant ací que la gent no
pague pels residus que genera, només estem ficant
damunt la taula un fet contradictori que la gent del
carrer ha ficat damunt la taula i la classe política no ha
sabut revertir.

I clar, mentrestant, els fets incívics com el que es
pot observar a la imatge que acompanya la nostra
editorial, i que La veu ha denunciat un grapat de
vegades, es reprodueixen dia rere dia sense aturador.

Tal volta ens fa falta el contrapunt necessari que
faça que la gent és crega que reciclar, a banda d'una
obligació moral, és també una necessitat... que els
polítics han de saber transmetre, i creure’s ell
mateixos, i no un negoci per a uns quants
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COL·LABORA: Conselleria d’Educació de la Generalitat Valenciana

59 ALCORA (11+6+18+24): Negre (20), Martínez,
Tirado (17), Baban (7), Monferrer (2); cinc inicial; Alba
(3), Martí (8) i Vicent (2).

88 BENICARLÓ (22+26+17+23):Stevanovic (15),
Richards (24), Salvador (11), Resne (8), Ernest (10);
cinc inicial; Avila, Andreu (11), A. Martínez (5), JM.
Martínez (2) i Soro (2).

ÀRBITRES: Moyano i Rhadem, col·legi
valencià.INCIDÈNCIES: Partit disputat el diumenge a la
vesprada en el Pavelló Municipal de l'Alcora.

El Benicarló va aconseguir una clara victòria a
l'Alcora. Tant va ser així que a la mitja part guanyaven
per un contundent  48-17, cosa va permetre a
l'entrenador anar donant minuts als que generalment
amb prou feines estan en la pista, però que a l'hora
d'entrenar ho fan com el que més. El partit poca història

va tenir donada la diferència entre els dos equips,
destacant Richards que va sumar cinc triples i va acabar
sent el màxim anotador del partit. Dos punts més i
l'equip al més alt de la classificació donada la diferència
d'anotació.Per a diumenge que ve l'equip benicarlando
rebrà al Colors Ceràmics d'Onda, que el cap de
setmana passat va sumar la seua primera victòria
davant el Montcada.

EL BENICARLÓ LÍDER A LA PRIMERA DIVISIÓ NACIONAL 
DESPRÉS DE GUANYAR L L'ALCORA A LA SEUA PISTA

text  VICENT�FERRER foto CB BENICARLÓ

El passat diumenge es va realitzar una prova dins
de la temporada de Ciclo-Cross en la població
alacantina el Camp de Mirra. 

El Club Ciclista Deportes Balaguer de Benicarló va
tenir dos representants, en màster 50, José Julián
Balaguer, que aconseguia la segona posició, i en
fèmines, Isabel Balaguer, que va acabar en la quarta
posició. El circuit va resultar dur i complicat, ja que els
trams de baixada tenien terra solta barrejada amb
pedra.

VA COMENÇAR LA TEMPORADA DE CICLO-CROSS AMB UN SEGON LLOC
DE BALAGUER A CAMP DE MIRRA

text  VICENT�FERRER foto CC DEPORTES�BALAGUER
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FOMENT PAVIMENTARÀ L'ANTIGA N-340 ABANS DE CEDIR-LA A L'AJUNTAMENT

El reconegut artista valencià ha presentat avui
l'obra, que servirà per il·lustrar el cartell de la Festa
de la Carxofa, que el 2018 complirà els vint-i-cinc
anys. Es tracta d'una aquarel·la sobre paper de fil
que plasma una autèntica explosió de carxofes.

Amb l'objectiu d'estar a l'alçada d'una data tant
significativa com el vint-i-cinqué aniversari de la Festa
de la Carxofa, l'Ajuntament de Benicarló ha volgut que
el prestigiós artista valencià Manuel Boix fóra
l'encarregat d'il·lustrar el cartell anunciador.
L'alcaldessa de Benicarló, Xaro Miralles, el regidor
d'Agricultura, Domingo Roca i el propi artista, han
presentat avui l'obra.

Segons ha reconegut l'artista, «una vegada rebut
l'encàrrec, amb molta satisfacció, vaig haver de
documentar-me estudiant els anteriors cartells per tal
d'il·lustrar amb precisió les particularitats de la carxofa
de Benicarló». Per tal de crear l'obra, Boix ha utilitzat
«un paper de fil agradable al tacte, amb l'ús de la
tècnica de l'aquarel·la, tractant la carxofa com si fóra un
gravat antic». Boix ha detallat que el resultat és una
il·lustració que «articula unes quantes carxofes per
expandir-les, utilitzant el recurs del verd de fons, com si
fóra una explosió i les carxofes anaren en totes
direccions».

L'alcaldessa, Xaro
Miralles, s'ha mostrat molt
satisfeta pel resultat i ha
declarat que «és un orgull
que el cartell estiga elaborat
per l'il·lustrador valencià viu
més important del País
Valencià». «Vull agrair a
Manuel la seua predisposició
i generositat per acceptar fer
el cartell d'una festa que
resumeix la implicació d'un
poble a través del seu
producte més característic»,
ha reconegut Miralles.

En el mateix sentit, el
regidor d'Agricultura ha
assegurat que «és un orgull
que un artista valencià
reconegut internacionalment
haja elaborat el cartell de la
Festa de la Carxofa, una
festa per la que fa 25 anys
que estem treballant».

MANUEL BOIX IL·LUSTRA EL CARTELL 
DE LA XXV FESTA DE LA CARXOFA

text AB


